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(EXP. 2021/OFI_01/003901) 
 
ACTA DE LA SESSIÓ Nº 6/2021, DE CARÀCTER ORDINARI DE L’ AJUNTAMENT PLE 

CELEBRADA EL TRENTA DE SETEMBRE DE DOS MIL VINT-I-U. 
 
Al municipi de Canals, en la casa consistorial, Pl. de la Vila núm 9, el trenta de setembre de 

dos mil vint-i-u, essent les vint hores i dos minuts (20:07 hores), es reuneixen per els que a 
continuació es citen: 

 
 Presideix Dª Mª Jose Castells Villalta, assistint els regidors/es D. Miguel Ángel Alventosa 
Paz, Dª Verónica Ferri Fayos, Dª Maria Carmen Brú García i Dª Isabel Arnau Chover (del Grup 
Municipal Compromís per Canals); D. Francisco Lopez Trigueros, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª 
Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan Martínez (del Grup Municipal Popular); D. Antonio Manuel 
Orea Pedraza, Dª Inés María Poveda Mira i  D. Adrià Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); 
Dª Hilzonde Neus Badia Ferri  i Dª. Mª Isabel Real Fayos (del Grup Municipal Canals en Moviment); 
Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit). 

 
D. Adrià Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista) s’absenta durant el tractament del 

punt 10 de l’ordre del dia, sent les 20:50 hores, reincorporant-se a la sessió durant el del tractament 
del mateix punt 10 de l’ordre del dia, sent les 20:53 hores. 

 
Dª Verónica Ferri Fayos (del Grup Municipal Compromís per Canals) s’absenta durant el 

tractament del punt 10 de l’ordre del dia, sent les 20:58 hores, reincorporant-se a la sessió durant el 
del tractament del mateix punt 10 de l’ordre del dia, sent les 21:01 hores. 

 
Dª Andrea Sisternes Martorell (del Grup Municipal Popular) s’absenta durant el tractament del 

punt 10 de l’ordre del dia, sent les 21:33 hores, reincorporant-se a la sessió durant el del tractament 
del mateix punt 10 de l’ordre del dia, sent les 21:36 hores. 

 
No assisteix  D. Antonio Pérez García (del Grup Municipal Popular). 
 

 Assisteix com a Secretari D. José Mª Trull Ahuir, Secretari de l’Ajuntament de Canals.  
Així mateix assisteix l’Interventor de l’Ajuntament de Canals D. Vicente Sancho-Miñana 

Sánchez. 
 
Havent-se comprovat l’assistència de la Presidenta i del Secretari, així com l’existència del 

quòrum exigit per l’article 90 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel que s’aprova el 
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals (d’ara en avant ROF) 
per a la vàlida constitució del Ple, el Sr. President declara oberta la sessió. 
 

La sessió es va desenvolupar d’acord amb el següent,  
 
 

ORDRE DEL DIA 
 

1. DACIÓ DE COMPTE DE DIFERENTS ASSUMPTES MUNICIPALS. 
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PART RESOLUTIVA 

    
 2. APROVACIÓ, SI ESCAU, DEL  ESBORRANY D’ACTA CORRESPONENTS A LA 
SEGÜENT SESSIÓ  DE L’AJUNTAMENT PLE: 

-Minuta 5-2021, de 8 de juliol de 2021(EXP. 2021/OFI_01/002914). 
 

 3. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE COORDINACIÓ 
ADMINISTRATIVA, BENESTAR SOCIAL I GOVERN OBERT. 
 
 3.1. PROPOSTA SOBRE RATIFICACIÓ DE LA RESOLUCIÓ D’ALCALDÍA SOBRE 
APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE LA DIPUTACIÓ DE VALÈNCIA I 
L’AJUNTAMENT DE CANALS, AMB RELACIÓ AL CENTRE PERMANENT D’EDUCACIÓ DE 
PERSONES ADULTES (EXP. 2021/OFI_01/003262). 
 
 3.2  PROPOSTA RELATIVA A SOL·LICITUD A LA DIPUTACIÓ PROVINCIAL DE VALÈNCIA 
D'INCORPORACIÓ D'AQUESTA ENTITAT LOCAL A l'ÚS DE LA TOTALITAT D'APLICACIONS I 
EINES D'ADMINISTRACIÓ ELECTRÒNICA QUE INTEGREN LA PLATAFORMA SEDIPUALBA I LES 
SEUES SUCCESSIVES AMPLIACIONS I ACTUALITZACIONS.  EXPEDIENT: 2021/OFI_01/003388. 
 

3.3. PROPOSTA SOBRE AUTORITZACIÓ DE COMPATIBILITAT DEL SR. APARICIO 
GUADAS PER A L'ACOMPLIMENT D'UN LLOC DE TREBALL EN L'ESFERA DOCENT COM A 
PROFESSOR UNIVERSITARI ASSOCIAT. (EXP. 2021/PAC_03/000585). 

 
3.4. MOCIÓ DE XAVIER PÉREZ MOLLÁ I CELIA BONONAD MARTÍNEZ (REGIDORS NO 

ADSCRITS) RELATIVA A COMUNICACIONS PÚBLIQUES DE L’AJUNTAMENT DE CANALS EN 
XARXES SOCIALS. 
  
   
 4. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE SOCIETAT, 
CULTURA, D’URBANISME I MEDIAMBIENT. 
 
 4.1. PROPUESTA DE ALCALDÍA EN RELACIÓN AL AJUSTE DE ANUALIDADES EN 
RELACIÓN A LA DELEGACIÓN DE COMPETENCIAS EN MATERIA DE INFRAESTRUCTURAS 
EDUCATIVAS AL AYUNTAMIENTO DE CANALS, PARA CUBRIR LA ACTUACIÓN CONSISTENTE 
EN “ILUMINACIÓN, REHABILITACIÓN PISTA, CUBRIR ACCESO, AISLAMIENTO TÉRMICO” DEL 
CENTRO IES SIVERA FONT (Centro 46020480). EXP. 2021/OFI_01/003378. 
 
 4.2. PROPUESTA DE ALCALDÍA EN RELACIÓN AL AJUSTE DE ANUALIDADES EN 
RELACIÓN A LA DELEGACIÓN DE COMPETENCIAS EN MATERIA DE INFRAESTRUCTURAS 
EDUCATIVAS AL AYUNTAMIENTO DE CANALS, PARA CUBRIR LA ACTUACIÓN CONSISTENTE 
EN “GIMNÀ, CARPINTERIA EXTERIOR, CORNISA, ACCÉS EDIFICI, FILTRACIONS, MENJAOR: 
CANVI D’ÚS” DEL CENTRO CEIP VICENTE RIUS GUILLEMES (Centro 46018965). EXP. 
2021/OFI_01/003379. 
 
 4.3 PROPUESTA DE ALCALDÍA EN RELACIÓN AL AJUSTE DE ANUALIDADES EN 
RELACIÓN A LA DELEGACIÓN DE COMPETENCIAS EN MATERIA DE INFRAESTRUCTURAS 
EDUCATIVAS AL AYUNTAMIENTO DE CANALS, PARA CUBRIR LA ACTUACIÓN CONSISTENTE 
EN “ASCENSOR, AMPLIACIÓN INFANTIL, CARPINTERÍA, INSTALACIÓN ELÉCTRICA” DEL 
CENTRO CEIP JOSÉ MOLLÁ (Centro 46002568). EXP. 2021/OFI_01/003380. 
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 5. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’ECONOMIA I 
ESPECIAL DE COMPTES. 
  

5.1. EXP. 24/2021 DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS PER TRANSFERÈNCIES DE CRÈDITS 
ENTRE PARTIDES DE DIFERENT GRUP DE FUNCIÓ. MOCIONS PLENARI. (EXP. 
2021/OFI_01/003479). 
 

5.2. MODIFICACIÓ 25/2021, PER CRÈDITS EXTRAORDINARIS I SUPLEMENTS 
FINANÇATS AMB CÀRREC AL RTGG. (EXP. 2021/OFI_01/003855). 
 

5.3. MODIFICACIÓ 26/2021, PER CRÈDITS EXTRAORDINARIS I SUPLEMENTS 
FINANÇATS AMB CÀRREC A MAJOR INGRESOS. LIQUIDACIÓ DEFINITIVA PTE 2019. (EXP. 
2021/OFI_01/003872). 
 
 5.4.  DECLARACIÓ DE DESERTA DE LA LICITACIÓ DEL CONTRACTE DE CONCESSIÓ 
DE SERVEIS, MITJANÇANT PROCEDIMENT OBERT I TRAMITACIÓ ORDINÀRIA, PER A LA 
GESTIÓ I EXPLOTACIÓ DEL BAR-CAFETERIA SITUAT EN EL MERCAT MUNICIPAL DE CANALS. 
(EXPED. 2021/OFI_01/2359). 
 
 5.5. TERCERA PRÒRROGA DEL CONTRACTE D’ARRENDAMENT DE LA NAU 5-A DEL 
POLÍGON INDUSTRIAL “LES MOLES” A D. IVÁN GARCÍA OLIVER. (EXPED. 2021/PAC_03/474). 
 
 6. PROPOSICIÓ DE L’ALCALDÍA-PRESIDÈNCIA RELATIVA A DEFENSA I 
REPRESENTACIÓ PROCESAL EN EL P.O. 221/2021. (EXP2021/OFI_01/002697) QUE SE 
SEGUEIX AL JUTJAT DE LO CONTENCIOS-ADMINISTRATIU N. 5 DE VALENCIA. 
 
 7. ASSUMPTES D'URGÈNCIA (ARTS. 83 I  91.4 DEL ROF). 
 
  

PART DE CONTROL DELS ÒRGANS DE GOVERN 

  
 8. DACIÓ DE COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA PRESES DES DE LA 
DARRERA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA, D’ACORD AL QUE DISPOSA L’ARTICLE 42 DEL R.O.F. 
 
 9. DACIÓ DE COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN LOCAL. 

 
             10. PRECS I PREGUNTES. 
 
 ...................................................................................................................... 
  
 
  
 1. DACIÓ DE COMPTE DE DIFERENTS ASSUMPTES MUNICIPALS. 
  
 1.1. Es dona compte de l’expedient relatiu a ESTAT D’EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST 
CORRENT DE DESPESES I INGRESSOS I ESTAT DE TRESORERIA. EXERCICI 2021 - 1º 
SEMESTRE. (EXP. 2021/OFI_01/003884) del que es dona compte a la Comissió Municipal 
Informativa d’Economia i Especial de Comptes, en sessió ordinària celebrada el dia 20 de setembre 
de 2021, Minuta 9/2021. 
 
 La Corporació Municipal queda assabentada 
 
 1.2. Es dona compte de l’expedient relatiu a ESTAT D’EXECUCIÓ TRIMESTRAL. 2º 
TRIMESTRE 2021. (EXP.2021/OFI_01/003231) del que es dona compte a la Comissió Municipal 
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Informativa d’Economia i Especial de Comptes, en sessió ordinària celebrada el dia 20 de setembre 
de 2021, Minuta 9/2021. 
 
 
 La Corporació Municipal queda assabentada 
 

1.3. Es dona compte de l’expedient relatiu a LÍNIES FONAMENTALS DEL PRESSUPOST 
2022. (EXP. 2021/OFI_01/003837) del que es dona compte a la Comissió Municipal Informativa 
d’Economia i Especial de Comptes, en sessió ordinària celebrada el dia 20 de setembre de 2021, 
Minuta 9/2021. 

 
 La Corporació Municipal queda assabentada 
 
 

1.4. Es dona compte del següent escrit: 

 
 
 La Corporació Municipal queda assabentada 
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1.5. Es dona compte del següent escrit: 

 
 La Corporació Municipal queda assabentada 
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1.6. Es dona compte del següent escrit: 
 

 
 
 La Corporació Municipal queda assabentada 
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1.7. Es dona compte de la Sentencia 562/21, de 14 juliol 2021, de la Sala C-A del TSJ de la 
Comunitat Valenciana (Secc 2) (RE 2021007350, de 20/07/2021), recaiguda en Recurs d’Apelació 
56/2020 contra Sentencia 879/2019, del J C-A 7 de Valencia en PO 756/2017. 

La Sentencia desestima el recurs d’Apelació i condena en costes a la recurrent. No es ferma. 
 
 La Corporació Municipal queda assabentada 
 

1.8. Es dona compte de la comunicació del LAJ del J C-A nº 5 de Valencia (RE 2021007480, 
de 27/07/2021) dictada en el PO 445/2020, respete a fermesa de la Sentencia dictada el 23/06/2021, 
perquè es practique el que exigisca el compliment de les declaracions contingudes en el “fallo” en el 
termini de dos mesos, i perquè s'indique l'òrgan responsable del compliment de la sentència ferma. 
Tot aixó en prevenció de multes coercitives. 
 
 La Corporació Municipal queda assabentada 
 

1.9. Es dona compte de la Sentencia 288/2021, de 26 juliol 2021, del J C-A nº 2 de Valencia 
(RE 2021007502, de 27/07/2021), recaiguda en el PO 5/2017. 

La Sentencia desestima la demanda i confirma els actes administratius impugnats. Imposa 
costes a la part actora. No es ferma. 

 
 La Corporació Municipal queda assabentada 
 

1.10. Es dona compte de la Sentencia 441/2021, de 7 setembre 2021, de la Sala C-A del TSJ 
Comunitat Valenciana (Secc. 4ª) (RE 2021008866, de 10/09/2021), recaiguda en el PO 556/2015 y 
acumulat 1489/2015. 

La Sentencia desestima el recurs dels particulars, estima el recurs de l’Ajuntament i fixa el 
preu just en 20.446,86, mes els interesos corresponents. No imposa costes. No es ferma. 
 
 La Corporació Municipal queda assabentada 
 
 

PART RESOLUTIVA 

 
 2. APROVACIÓ, SI ESCAU, DELS ESBORRANYS D’ACTES CORRESPONENTS A LES 
SEGÜENTS SESSIONS DE L’AJUNTAMENT PLE: 

 
2.1.-Minuta 5-2021, de 8 de juliol de 2021 (EXP. 2021/OFI_01/002914). 

 
 No produint-se intervencions, la Presidencia sotmet a votació sense més tràmits  la 
aprovació de la  Minuta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als 
Srs./Sres. Dª Mª Jose Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Verónica Ferri Fayos, Dª 
Maria Carmen Brú García i Dª Isabel Arnau Chover (del Grup Municipal Compromís per Canals); D. 
Francisco Lopez Trigueros, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan 
Martínez (del Grup Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea Pedraza, Dª Inés María Poveda Mira i  
D. Adrià Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); Dª Hilzonde Neus Badia Ferri  i Dª. Mª 
Isabel Real Fayos (del Grup Municipal Canals en Moviment); Dª Maria Celia Bononad Martínez 
(regidora no adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit); Vots en contra: Cap; 
Abstencions: Cap. 
 
 
 Considerant-se aprovada, per tant, d’acord amb el que disposa l’art. 91.1 del ROF y 
121.2 de la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, de Règim Local de la Comunitat 
Valenciana. 
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 3. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE COORDINACIÓ 
ADMINISTRATIVA, BENESTAR SOCIAL I GOVERN OBERT. 
 
 3.1. PROPOSTA SOBRE RATIFICACIÓ DE LA RESOLUCIÓ D’ALCALDÍA SOBRE 
APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE LA DIPUTACIÓ DE VALÈNCIA I 
L’AJUNTAMENT DE CANALS, AMB RELACIÓ AL CENTRE PERMANENT D’EDUCACIÓ DE 
PERSONES ADULTES (EXP. 2021/OFI_01/003262). 
 
 Es dóna compte de la proposta que va ser dictaminada favorablement per la Comissió 
Municipal Informativa de Coordinació Administrativa, Benestar Social i Govern Obert, en sessió 
celebrada el dia 20 de setembre de 2021 (Minuta 08/2021), i que se sotmet a votació en el present 
punt. 

 . . . 
 
 No produint-se intervencions, la Presidencia sotmet a votació sense més tràmits  la 
aprovació de la  Minuta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als 
Srs./Sres. Dª Mª Jose Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Verónica Ferri Fayos, Dª 
Maria Carmen Brú García i Dª Isabel Arnau Chover (del Grup Municipal Compromís per Canals); D. 
Francisco Lopez Trigueros, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan 
Martínez (del Grup Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea Pedraza, Dª Inés María Poveda Mira i  
D. Adrià Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); Dª Hilzonde Neus Badia Ferri  i Dª. Mª 
Isabel Real Fayos (del Grup Municipal Canals en Moviment); Dª Maria Celia Bononad Martínez 
(regidora no adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit); Vots en contra: Cap; 
Abstencions: Cap. 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i la Presidenta proclama adoptat el següent ACORD: 
 
  

“El Ple acorda ratificar la següent Resolució: 
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 3.2  PROPOSTA RELATIVA A SOL·LICITUD A LA DIPUTACIÓ PROVINCIAL DE 
VALÈNCIA D'INCORPORACIÓ D'AQUESTA ENTITAT LOCAL A l'ÚS DE LA TOTALITAT 
D'APLICACIONS I EINES D'ADMINISTRACIÓ ELECTRÒNICA QUE INTEGREN LA PLATAFORMA 
SEDIPUALBA I LES SEUES SUCCESSIVES AMPLIACIONS I ACTUALITZACIONS.  EXPEDIENT: 
2021/OFI_01/003388. 
 
 Es dóna compte de la proposta (original en castellà) que va ser dictaminada favorablement 
per la Comissió Municipal Informativa de Coordinació Administrativa, Benestar Social i Govern Obert, 
en sessió celebrada el dia 20 de setembre de 2021 (Minuta 08/2021), i que se sotmet a votació en el 
present punt. 
 

. . . 
 

Obert el torn d’intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen. 
 
La Sra. Alcaldessa manifestant que en este cas, l’article 36, al voltant de les competències 

de Diputació de la Llei de Bases de Règim Local, 36 apartat g, indica que els ajuntaments que tinguen 
menys de 20.000 habitants, la competència de tota l’administració electrònica es de la Diputació. 
Nosaltres, per tant, ens hem adherit a esta plataforma, actualment en iPobles, bueno estàvem en 
iPobles, i ara Diputació canvia a Sedipualba. Per tant, nosaltres ens unim a eixe conveni. Se 
començarà al voltant de l’1 de gener i la formació serà tant per a tècnics con per al personal polític ací 
en la casa i serà donada pels propis tècnics. Teniu alguna qüestió? Passem a votació.  

 
. . . 

 
 No produint-se altres intervencions, la Presidencia sotmet a votació sense més tràmits  la 
aprovació de la  Minuta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als 
Srs./Sres. Dª Mª Jose Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Verónica Ferri Fayos, Dª 
Maria Carmen Brú García i Dª Isabel Arnau Chover (del Grup Municipal Compromís per Canals); D. 
Francisco Lopez Trigueros, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan 
Martínez (del Grup Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea Pedraza, Dª Inés María Poveda Mira i  
D. Adrià Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); Dª Hilzonde Neus Badia Ferri  i Dª. Mª 
Isabel Real Fayos (del Grup Municipal Canals en Moviment); Dª Maria Celia Bononad Martínez 
(regidora no adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit); Vots en contra: Cap; 
Abstencions: Cap. 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i la Presidenta proclama adoptat el següent ACORD: 
  

“ANTECEDENTES 
 
1. Por Providencia de la Alcaldía de fecha 16 de agosto de 2021, se ha dispuesto tramitar 

expediente a los efectos de solicitar a la Diputación Provincial de València la incorporación de esta 
entidad local al uso de la totalidad de aplicaciones y herramientas de administración electrónica que 
integran la plataforma SedipuAlba y sus sucesivas ampliaciones y actualizaciones. 

 
2. Canals tiene una población de 13.516 habitantes a 1 de enero de 2020, según el Instituto 

Nacional de Estadística (https://www.ine.es/jaxiT3/Datos.htm?t=2903). 
 

 3. La entrada en vigor de La Ley 39/2015, de 1 de octubre, del Procedimiento Administrativo 
Común de las Administraciones Públicas y de la Ley 40/2015, de 1 de octubre, de Régimen Jurídico 
del Sector Público, supuso un fuerte impulso a la digitalización de las Administraciones públicas 
españolas y establecían varias obligaciones en torno a la Administración electrónica que propiciaban 
una mayor eficacia, innovación y modernización. 

Estas leyes, igualmente, establecen obligaciones para las administraciones en sus relaciones 
con los ciudadanos y entre las propias administraciones, por lo que resultaba necesario contar con los 
instrumentos necesarios en orden a su cumplimiento. 

https://www.ine.es/jaxiT3/Datos.htm?t=2903
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4. El Ayuntamiento, careciendo de medios para el establecimiento y prestación del servicio 

por sí mismo (prestación directa a través de sus medios personales y materiales) y vista la 
complejidad y dimensión de aquel, por acuerdo Pleno de 30 de noviembre de 2017, aprobó el 
convenio de colaboración para la adhesión del Ayuntamiento de Canals a la Plataforma de 
Administración Electrónica para entidades locales de la Diputación de València publicado en el BOP 
de Valencia nº 128, de 5-VII-2017. El servicio se materializó en la denominada plataforma i-Pobles.  

 
5. Recientemente, la Diputación de Valencia ha modificado la forma de prestación del servicio 

de administración electrónica en los municipios. 
 En este sentido, en el Boletín Oficial de la Provincia n.º 131, de 9 de julio de 2021, se ha 

publicado Anuncio de la Excelentísima Diputación Provincial de València sobre aprobación, por el 
Pleno de la Diputación, el 15 de junio de 2021, de la encomienda de gestión con la Excelentísima 
Diputación Provincial de Albacete, sobre la plataforma SedipuAlba, en cuya parte dispositiva se 
señala: 

Primero. Aprobar lo encomienda de gestión a la Diputación de Albacete de la prestación de 
los servicios de administración electrónica en los municipios con población inferior a 20.000 
habitantes, a través de los aplicativos y herramientas que integran la plataforma SedipuAlba. 

Segundo. Aprobar el texto del convenio que rige el encargo de gestión entre la Diputación de 
València y la Diputación de Albacete convenio entre la Diputación Provincial de Albacete y la 
Diputación Provincial de València para la puesta a disposición de la totalidad de aplicativos y 
herramientas que integran la plataforma SedipuAlba que debidamente autenticado por el Sr. 
Secretario figura en el expediente. 

Tercero. Autorizar y disponer el gasto derivado del convenio por los importes y ejercicios que 
se indican a continuación con cargo a la aplicación presupuestaria 110.92300.46100, para la duración 
del convenio, quedando todo esto supeditado a la existencia de crédito adecuado y suficiente en las 
correspondientes aplicaciones para los ejercicios 2021, 2022, 2023, 2024 y 2025: 

Anualidad  Gasto estimado en € (IVA incluido) 
2021  146.942,40 
2022   270.000 
2023   300.000 
2024   310.000 
2025   210.000 
Total   1.236.942,40 (…) 
 
En el convenio aprobado se plasma la colaboración interadministrativa entre las diputaciones 

de Albacete y València en materia de administración electrónica. Se enmarca en el proyecto de 
servicios electrónicos, SeDiVal, de la Diputación de València. 

 
6. El apartado 2 de la cláusula Tercera del convenio (Borrador con Código de verificación 

66A1671D-370BE1A6-18534541-9B5F068) entre la Diputación Provincial de Albacete y la Diputación 
Provincial de València señala: 

2.- La Diputación de Valencia pondrá a disposición de las entidades locales de la provincia de 
Valencia, (municipios menores de 20.000 habitantes, entidades locales menores, mancomunidades y 
sus entidades dependientes), las aplicaciones y herramientas de administración electrónica que 
integran la Plataforma SEDIPUALBA y sus sucesivas ampliaciones y actualizaciones, aplicándose las 
siguientes reglas: 

a) Las actividades de formación necesarias serán asumidas por la Diputación de Valencia, y 
los trabajos necesarios para la adaptación, generación y carga de soportes con información y puesta 
a disposición de las sedes electrónicas correspondientes, serán abordados mediante una 
planificación conjunta a acordar por ambas partes en la Comisión mixta de seguimiento a que se hace 
referencia en la estipulación undécima. 

b) La formalización de la incorporación de las entidades locales de la provincia de Valencia al 
convenio se realizará mediante decreto de alcaldía o resolución de acuerdo adoptado por el Pleno de 
la Entidad Local en el que solicitará a la Diputación Provincial de Valencia la prestación del servicio 
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de administración electrónica, en cumplimiento de lo dispuesto en la Ley 7/1985 Reguladora de las 
Bases de Régimen Local, quien la aceptará mediante resolución de su Presidencia y dará traslado de 
esta resolución a la Diputación Provincial de Albacete para que proceda al alta de la nueva entidad 
incorporada. 

El decreto o resolución de cada entidad local recogerá expresamente que el servicio de 
interoperabilidad para la conexión al conjunto de soluciones, infraestructuras y servicios comunes 
proporcionados por la Administración General del Estado será llevado a cabo por la Diputación 
provincial de Albacete, en virtud de lo dispuesto en el presente. 

c) El coste de la implantación de la plataforma SEDIPUALBA en las entidades locales de la 
provincia de Valencia (municipios menores de 20.000 habitantes, entidades locales menores, 
mancomunidades y sus entidades dependientes), será abonado por la Diputación Provincial de 
Valencia, en base al modelo de distribución de costes establecido en la cláusula séptima del 
Convenio y según los conceptos detallados en el apartado Participación en los costes de 
amortización de la Entidad incorporada de su cláusula octava, actualizada para 2019 según el 
documento SEFYCU 861961 con CSV XXXXXXXXXXX incorporado como Anexo Ib y para 2020 el 13 
de febrero de 2020 (Cod.1580394) Anexo Ic. 

d) Los conceptos a repercutir a la Diputación Provincial de Valencia por el uso de la 
plataforma SEDIPUALBA serán, conforme al modelo de distribución de costes mencionado, los 
establecidos en la cláusula octava del convenio, si bien deberá tenerse en cuenta para el cálculo del 
coste a repercutir por uso de espacio de almacenamiento, el total ocupado de manera conjunta por la 
propia Diputación y las entidades locales de su territorio a las que hace referencia este Convenio. 

 
7. Por los servicios técnicos informáticos municipales, en fecha 16 de agosto de 2021, se ha 

emitido informe favorable. 
 
8. Se ha emitido informe favorable, de fecha 17 de agosto de 2021, por la secretaria general. 

En el mismo conta nota de fiscalización y conformidad de la intervención, de fecha 19 de agosto de 
2021. 

 
 A los que son de aplicación los siguientes  
 

FUNDAMENTOS JURIDICOS 
 

A) El artículo 36.1.g) de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen 
Local modificada por la Ley 27/2013, de 27 de diciembre, de racionalización y sostenibilidad de la 
Administración Local (LRBRL), atribuye a las Diputaciones la prestación de los servicios de 
administración electrónica y la contratación centralizada en los municipios con población inferior a 
20.000 habitantes. 

 
B) El artículo 157 de la Ley 40/2015, de 1 de octubre, de Régimen Jurídico del Sector Público, 

y 64. del Real Decreto 203/2021, de 30 de marzo, por el cual se aprueba el Reglamento de actuación 
y funcionamiento del sector público por medios electrónico, imponen a las Administraciones la 
obligación de poner a disposición de cualquier de ellas que lo solicito las aplicaciones, desarrolladas 
por sus servicios o que hayan sido objeto de contratación y de los derechos de la cual de propiedad 
intelectual sean titulares, salvo que la información a la cual estén asociadas sea objeto de especial 
protección por una norma. Las Administraciones cedentes y cesionarias podrán acordar la 
repercusión del coste de adquisición o fabricación de las aplicaciones cedidas. 

Las Administraciones Públicas, con carácter previo a la adquisición, desarrollo o al 
mantenimiento a lo largo de todo el ciclo de vida de una aplicación, tanto si se realiza con medios 
propios o por la contratación de los servicios correspondientes, tendrán que consultar en el directorio 
general de aplicaciones, dependiente de la Administración General del Estado, si existen soluciones 
disponibles para su reutilización, que puedan satisfacer total o parcialmente las necesidades, mejoras 
o actualizaciones que se pretenden cubrir, y siempre que los requisitos tecnológicos de 
interoperabilidad y seguridad así lo permiten. 
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C) La cláusula Tercera del Convenio, apartado 2.b), dice que la formalización de la 
incorporación de las entidades locales de la provincia de València al convenio se realizará mediante 
decreto de alcaldía o resolución de acuerdo adoptado por el Pleno de la Entidad Local en el cual 
solicitará a la Diputación Provincial de València la prestación del servicio de administración 
electrónica, en cumplimiento del que se dispone en la Ley 7/1985 Reguladora de las Bases de 
Régimen Local, quién lo aceptará mediante resolución de su Presidencia y dará traslado de esta 
resolución a la Diputación Provincial de Albacete porque proceda al alta de la nueva entidad 
incorporada. 

El decreto o resolución de cada entidad local recogerá expresamente que el servicio de 
interoperabilidad para la conexión al conjunto de soluciones, infraestructuras y servicios comunes 
proporcionados por la Administración General del Estado será llevado a cabo por la Diputación 
provincial de Albacete, en virtud del que se dispone en el citado convenio.  

La realización material de dicha actuación por el ente encomendado (Diputación provincial de 
Albacete) requiere la previa delegación del servicio de interoperabilidad, para la finalidad reseñada, 
de esta entidad local al ente encomendante (Diputación provincial de Valencia). Lo que supone, en 
cierta medida y vía delegación, una transferencia de funciones o actividades, extremo que requiere 
acuerdo por mayoría absoluta del número legal de miembros de la Corporación, en virtud del artículo  
47.2.h) de la LRBRL. 

D) Y el apartado 2.c) indica que el coste de la implantación de la plataforma SEDIPUALB@ 
en las entidades locales de la provincia de València (municipios menores de 20.000 habitantes, 
entidades locales menores, mancomunidades y sus entidades dependientes), será abonado por la 
Diputación Provincial de València, en base al modelo de distribución de costes establecido en la 
cláusula séptima del Convenio y según los conceptos detallados en el apartado Participación en los 
costes de amortización de la Entidad incorporada de su cláusula octava, actualizada para 2019 según 
el documento SEFYCU 861961 con CSV XXXXXXXXXXX incorporado como Anejo Ib y para 2020 el 
13 de febrero de 2020 (Cod.1580394) Anejo Ic. Es decir, los gastos derivados de la prestación del 
servicio de Administración electrónica serán asumidos por la Diputación de València. 

 
En virtud de cuanto antecede, el Pleno acuerda: 
 
Primero. Solicitar a la Diputación Provincial de València la incorporación de esta entidad local 

al uso de la totalidad de aplicaciones y herramientas de administración electrónica que integran la 
Plataforma Sedipualba y sus sucesivas ampliaciones y actualizaciones, al amparo del que dispone el 
artículo 36.1 apartado g) de la Ley 7/1985 Reguladora de las Bases de Régimen Local. 

 
Segundo. Delegar el servicio de interoperabilidad de esta entidad local para la conexión al 

conjunto de soluciones, infraestructuras y servicios comunes proporcionados por la Administración 
General del Estado en la Diputación Provincial de València, necesarios para la correcta 
interoperabilidad de la plataforma Sedipualba. 

 
Tercero. Delegar en la Alcaldía/Presidencia de esta corporación el resto de las resoluciones 

que haya que adoptar para la efectividad de la incorporación de esta entidad local a la citada 
plataforma. 

 
Cuarto. Comunicar esta resolución a la Diputación Provincial de València para que proceda a 

tramitar la incorporación de esta entidad local a la plataforma de administración electrónica 
Sedipualba, en el marco del proyecto de Servicios Electrónicos de la Diputación de València 
(SeDiVal).” 
 
 
 
 
 

http://legislacion.vlex.es/vid/ley-reguladora-bases-regimen-local-127223
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3.3. PROPOSTA SOBRE AUTORITZACIÓ DE COMPATIBILITAT DEL SR. APARICIO 
GUADAS PER A L'ACOMPLIMENT D'UN LLOC DE TREBALL EN L'ESFERA DOCENT COM A 
PROFESSOR UNIVERSITARI ASSOCIAT. (EXP. 2021/PAC_03/000585). 

 
 Es dóna compte de la proposta que va ser dictaminada favorablement per la Comissió 
Municipal Informativa de Coordinació Administrativa, Benestar Social i Govern Obert, en sessió 
celebrada el dia 20 de setembre de 2021 (Minuta 08/2021), i que se sotmet a votació en el present 
punt. 
 

. . . 
 
 No produint-se intervencions, la Presidenta sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs./Sres. Dª Mª Jose 
Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Verónica Ferri Fayos, Dª Maria Carmen Brú 
García i Dª Isabel Arnau Chover (del Grup Municipal Compromís per Canals); D. Francisco Lopez 
Trigueros, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan Martínez (del 
Grup Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea Pedraza, Dª Inés María Poveda Mira i  D. Adrià 
Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); Dª Hilzonde Neus Badia Ferri  i Dª. Mª Isabel Real 
Fayos (del Grup Municipal Canals en Moviment); Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i la Presidenta proclama adoptat el següent ACORD: 

  

“ANTECEDENTS 
 

1. Escrit presentat per D. XXXXXXXXXXX, amb registre d'entrada municipal núm. 
2021008164, de 28 d’agost del 2021 sobre autorització de compatibilitat per a l'exercici d'un segon 
lloc en el sector públic com a Professor Associat de la Universitat de València. 

 
2. Amb data 31 d’agost de 2021 i amb núm. 1294/2021, es va dictar Resolució de l’Alcaldia 

per la qual es requeria a l'interessat perquè, en el termini de 10 dies, procedirà a la millora i esmena 
corresponent de la seua sol·licitud. 

 
3. Pel Sr. XXXXXXXXXX, s’ha presentat escrit complementari amb registre d'entrada 

municipal núm. 2021008244, de 31 d’agost de 2021. 
 
4. El Sr. XXXXXXXXX forma part de la Plantilla de Personal Laboral Fix d'aquest Ajuntament, 

com a Educador de Carrer, Grup A, Subgrup A2, adscrit a l’Activitat “07: Serveis Socials”, inserida al 
Servei Municipal de Desenvolupament Local i Serveis Públics. Presta els seus serveis en horari de 
7’30 hores fins a 14’30, de dilluns a divendres. 

 
           5. Informe emès, amb data 10 de setembre de 2021, pel Vicesecretari General. 
 

 Als anteriors antecedents són d’aplicació els següents, 
 

FONAMENTS  JURÍDICS 
 

            A)  El règim de compatibilitats del personal al servei de les Administracions Públiques es troba 
regulat en la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d'Incompatibilitats del Personal al servei de les 
Administracions Públiques. En aquest sentit cal assenyalar el que estableixen els articles següents: 
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“article 1. [Principis generals]  

1. El personal comprés en l'àmbit d'aplicació d'esta Llei no podrà compatibilitzar les seues activitats 
amb l'exercici, per si o per mitjà de substitució, d'un segon lloc de treball, càrrec o activitat en el sector 
públic, excepte en els supòsits previstos en la mateixa. 

.................................................................................................................................................................. 

2. A més, no es podrà percebre, excepte en els supòsits que preveu esta llei, més d'una 
remuneració amb càrrec als pressupostos de les Administracions Públiques i dels Ens, Organismes i 
Empreses que en depenguen o amb càrrec als dels òrgans constitucionals, o que resulte de 
l'aplicació d'aranzel ni exercir opció per percepcions corresponents a llocs incompatibles. 

 Als efectes del paràgraf anterior, s'entendrà per remuneració qualsevol dret de contingut econòmic 
derivat, directament o indirectament, d'una prestació o servei personal, siga la seua quantia fixa o 
variable i el seu meritació periòdica o ocasional. 

3. En tot cas, l'exercici d'un lloc de treball pel personal inclòs en l'àmbit d'aplicació d'esta Llei serà 
incompatible amb l'exercici de qualsevol càrrec, professió o activitat, públic o privat, que puga impedir 
o menyscabar l'estricte compliment dels seus deures o comprometre la seua imparcialitat o 
independència.” 

 
“article 2. [Àmbit d'aplicació]  

1. La present Llei serà aplicable a: 

................................................................................................................................................................... 

c) El personal al servei de les corporacions locals i dels Organismes que en depenguen. 

.................................................................................................................................................................. 

2. En l'àmbit delimitat en l'apartat anterior s'entendrà inclòs tot el personal, siga quina siga la 
naturalesa jurídica de la relació d'ocupació.” 

 
“article 3. [Compatibilitat amb una altra activitat pública]  

1. El personal comprés en l'àmbit d'aplicació d'esta Llei només podrà exercir un segon lloc de 
treball o activitat en el sector públic en els supòsits previstos en la mateixa per a les funcions docent i 
sanitària, en els casos a què es refereixen els Articles 5 I 6 I en els que, per raó d'interés públic, es 
determinen pel Consell de ministres, Mitjançant Un Reial Decret, o òrgan de govern de la Comunitat 
Autònoma, en l'àmbit de les seues competències respectives; en este últim supòsit l'activitat només 
podrà prestar-se en règim laboral, a temps parcial i amb duració determinada, en les condicions 
establides per la legislació laboral. 

Per a l'exercici de la segona activitat serà indispensable la prèvia i expressa autorització de 
compatibilitat, que no suposarà modificació de jornada de treball i horari dels dos llocs i que es 
condiciona al seu estricte compliment en ambdós. 

En tot cas l'autorització de compatibilitat s'efectuarà en raó de l'interés públic.” 

 
“article 4. [Autorització de la compatibilitat per a l'exercici d'un segon lloc o activitat pública]  

1. Podrà autoritzar-se la compatibilitat, complides les restants exigències d'esta Llei, per a l'exercici 
d'un lloc de treball en l'esfera docent com a Professor universitari associat en règim de dedicació no 
superior a la de temps parcial i amb duració determinada.” 
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 “article 7. [Requisit per a autoritzar la compatibilitat d'activitats públiques. Efectes de la 
compatibilitat]  

1. Serà requisit necessari per a autoritzar la compatibilitat d'activitats públiques el que la quantitat 
total percebuda per ambdós llocs o activitats no supere la remuneració prevista en els Pressupostos 
Generals de l'Estat per al càrrec de director general, ni supere la corresponent al principal, estimada 
en règim de dedicació ordinària, incrementada en: 

-Un 30 per 100, per als funcionaris del grup A o personal de nivell equivalent. 

-Un 35 per 100, per als funcionaris del grup B o personal de nivell equivalent. 

-Un 40 per 100, per als funcionaris del grup C o personal de nivell equivalent. 

-Un 45 per 100, per als funcionaris del grup D o personal de nivell equivalent. 

-Un 50 per 100, per als funcionaris del grup E o personal de nivell equivalent. 

La superació d'estos límits, en còmput anual, requereix en cada cas acord expresse del Govern, 
òrgan competent de les comunitats autònomes o Ple de les corporacions locals basant-se en raons 
d'especial interés per al servei.” 

 
 B) Correspon al Ple, de la corporació local a què figure adscrit el lloc principal,  la 
competència per a autoritzar o denegar la compatibilitat per a un segon lloc o activitat en el sector 
públic, segons el que disposa l'art. 9 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d'Incompatibilitats del 
Personal al servei de les Administracions Públiques. 
 

En virtut de quant antecedeix, el Ple acorda: 
 
PRIMER. Autoritzar al Sr. XXXXXXXXXX la compatibilitat per a l'exercici d'un segon lloc en el 

sector públic com a Professor Associat de la  Universitat de València, sense modificació de jornada 
de treball i horari dels dos llocs i amb subjecció a l'estricte compliment d'ambdós, d'acord amb les 
condicions següents: 

 
- Règim de dedicació: Temps parcial 
- Duració del contracte: Des de l'1 de setembre de 2021 fins el 31 d’agost de 2022.  
- Horari laboral: 12 hores a la setmana (fetes per algunes vesprades de la setmana des de 

les 16'30 fins a les 22'00 hores. 
- Remuneració prevista per al segon lloc de treball: Bruta mensual de 533'31€. 
 
SEGON. Comunicar el present acord als Serveis municipals de Personal i de 

Desenvolupament Local i Serveis Públics. 
 

TERCER. Notificar  la present resolució a l’interessat fent saber que contra la mateixa, que 
posa fi a la via administrativa, podrà interposar-se potestativament recurs de reposició en el termini 
d'un mes davant del mateix òrgan que ho ha dictat, o directament recurs contenciós administratiu en 
el termini de 2 mesos davant del Jutjat del Contenciós Administratiu competent territorialment, en 
ambdós casos des de l'endemà de la notificació, tot això de conformitat amb previst en la Llei 
29/1998, de 13 de Julio, Reguladora de la Jurisdicció contenciosa administrativa i la Llei 39/2015, d’1 
d’octubre, del Procediment Administratiu Comú de les Administracions Públiques, sense perjuí que 
puga exercitar qualsevol altre que estime procedent.” 
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3.4. MOCIÓ DE XAVIER PÉREZ MOLLÁ I CELIA BONONAD MARTÍNEZ (REGIDORS NO 
ADSCRITS) RELATIVA A COMUNICACIONS PÚBLIQUES DE L’AJUNTAMENT DE CANALS EN 
XARXES SOCIALS. 
  
 Es dóna compte de la proposta, segons moció, que va ser dictaminada favorablement per la 
Comissió Municipal Informativa de Coordinació Administrativa, Benestar Social i Govern Obert, en 
sessió celebrada el dia 20 de setembre de 2021 (Minuta 08/2021), i que se sotmet a votació en el 
present punt. 

. . . 
 

Obert el torn d’intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen. 
 

La Sra. Alcaldessa manifestant que quan vulgues, Xavi. 
 
El Sr. Pérez Mollá (regidor no adscrit) manifestant que: 
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La Sra. Alcaldessa manifestant que gràcies Xavi. Vaja, nosaltres, com molt be dius, 
legalment si que tenim els canals oficials. Entenem que les xarxes que molt be indiques no hi ha 
legislació. No obstant això i, donat que no hem tingut cap problema tampoc que s’ha adreçat a ningun 
veí o veïna, que s’haja sentit discriminat. El que jo si que aposte, donat que el primer punt diu que se 
declaren oficials les reds socials, nosaltres no som una entitat per a declarar-les oficials i, després 
també que el propi Ajuntament i l’equip de govern “tomen las mesuras oportunas y/o legales” tampoc 
som juristes. Jo el que propose es, per a completar molt més esta informació, deixar-ho damunt de la 
taula i els serveis jurídics que elaboren un document i, si fa falta algun suport... per que jo no trobe 
que estem fent cap cosa que no estiga dins de la normativa, per tant, propose deixar-ho damunt de la 
taula o votem que els serveis jurídics elaboren un informe i busquem i recerquem tota la informació 
respecte d’aquest tema, per vore si ho estem fent be, per vore si trobem alguna legislació que, 
evidentment, no contemplem perquè si que es veritat que hi ha una serie de xarxes que estan vives, 
no? El Facebook, el Instagram... i cada vegada estan tenint més pes i veiem si legalment tenim 
alguna cosa a aportar, perquè el que tenim, vaja, damunt de la taula que hem pogut fer de recerca, 
l’Ajuntament està complint la normativa. Hi han altres ajuntaments que també ho estem fent així. 
Estem en un territori de parla valenciano-parlant i no hem trobat ningun problema. Per tant, si vos 
pareix, anem a votar-ho. 

Votar si ho deixem damunt de la taula.  
No, por eso los miro a ellos. Os miro a todos pero los miro a ellos.   
Més que res perquè al·ludeix a qüestions de oficialitzar i legalment... i clar, nosaltres som 

polítics, no som juristes, bueno... algú si que hi ha ací company, però jo no sé donar... 
Pero dentro de lo que son los ayuntamientos, hemos estado mirando, vaya... yo si que... 
 
 El Sr. Pérez Mollá manifestant que jo vull que continue avant açò. Que jo vull que continue 

avant.   
 
La Sra. Alcaldessa manifestant que digues Toni, Toni Orea. 
 
El Sr. Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista) manifestant que a vore, jo entenc el 

fondo de la moció. Però ara... però que tu que me comentes ... al final lo que vol l’Alcaldia es que 
s’elabore un informe de com se té que fer estes coses bé per a fer-les de la millor forma, perquè no... 
home, lo de Canals Oficial, tal volta a lo millor no se deu de fer o no es pot fer, lo que se vol es eixe 
informe.   
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La Sra. Alcaldessa manifestant que clar, però més que res perquè ací diu que “se declaren 

oficiales todas las redes sociales y que lo hagan en uso del nombre del Ayuntamiento” y, després diu 
que “el propio Ayuntamiento y el equipo de gobierno tomen las medidas oportunas y/o legales”. Jo no 
soc jurista, a mi m’agradaria que este informe el recolliren els serveis jurídics de l’Ajuntament i que 
feren una recerca de, realment, si podem fer açò o no. Jo, simplement, es perquè jo soc política. Clar 
i, perquè s’adreça ací a “tomar las medidas oportunas y/o legales” i perquè també se diu que 
s’oficialitzen estes xarxes i jo no tinc eixe coneixement.  

Digues Xavi. 
 
El Sr. Pérez Mollá manifestant que jo lo que vull deixar clar es que lo que m’agradaria es que 

l’Ajuntament ho publicara en els dos idiomes oficials pel motiu de que hi ha molta gent que no ho fa. 
No sap parlar castellà, bueno perdó, no sap parlar valencià, però si que parla el castellà i entén el 
castellà. Però quan moltes coses s’escriuen en valencià, pues no entenen el que diuen. Entonces, 
molta gent diu que no, saps? Que no entenen. Entonces claro, si volem transmetre algo des d’un 
organisme oficial com es l’Ajuntament de Canals, fem-lo també en castellà per a que ho entenguen. 
Eixa es la meua postura. 

 
La Sra. Badia Ferri (del Grup Municipal Canals en Moviment) manifestant que jo volia aportar 

que nosaltres que treballem ací habitualment i estem contínuament amb el desbast també de 
comunicació, no hem tingut ningun feed back negatiu en quant a la publicació de les xarxes socials. 
No oblidem que les xarxes socials s’utilitzen per a fer una comunicació informal de l’Ajuntament de 
cara a la ciutadania, de la que l’Ajuntament no està obligat a fer. Ho fem perquè volem, perquè volem 
apropar-nos més a tots els ciutadans i ciutadanes i ja està. Simplement això, es una comunicació 
informal. En els canals oficials, oficials vull dir, en totes les comunicacions oficials de l’Ajuntament 
està en valencià i en castellà i, ja vos dic, que nosaltres que estem en comunicació constant amb el 
departament de comunicació, no hem tingut ningun feed back negatiu de que la gent no ens entenga 
per xarxes socials. Això es que nosaltres hem vist durant tot este temps, perquè sabem que vosaltres 
açò ho heu demanat moltes vegades, ja ho hem comentat en anterioritat i, no hem vist ningun feed 
back negatiu per part de la gent.  

 
La Sra. Alcaldessa manifestant que Fran. 
 
El Sr. López Trigueros (del Grup Municipal Popular) manifestando que a ver, yo entiendo 

que al final, lo que Xavi y Celia quieren decir con esta moción es que de alguna manera, des del 
Ayuntamiento, des del equipo de gobierno se diga: este canal, este canal y este canal de Youtube, de 
Facebook, de Twitter o de lo que sea, o de Instagram, son los que vamos a utilizar de forma oficial en 
el Ayuntamiento para evitar que haya quien ponga un nombre similar y ponga fake news, etc. y que, 
una vez se hayan nombrado oficiales estos canales de comunicación, se comunique en valenciano y 
en castellano, independientemente de que lo haya expresado de una manera o lo haya expresado de 
otra, o la forma legal de hacerlo sea una o sea otra, pero el fondo de la moción yo creo que todos lo 
entendemos y, además, debemos de estar de acuerdo, porque los primeros interesados en que le 
llegue a todo el público y lo entienda cuanta más gente mejor sois vosotros.  

  
La Sra. Alcaldessa manifestant que perdoneu. No anem a entrar ací en conflictes lingüístics. 

Açò ja ho hem fet arreu de fa molts anys i bueno, i tots sabem les llengües i l’Estatut d’Autonomia, 
llengües minoritzades, parla majoritària valenciano-parlant però vaja, a grans trets, jo no tinc ningun 
inconvenient, però jo, perdoneu-me o es que soc massa legalista, però jo si un servei jurídic m’ho diu 
ho faré, però jo vull fer les coses bé. Simplement es lo únic que estic dient, de que es deixe damunt 
de la taula, que els serveis jurídics facen un bon document i un bon informe i nosaltres apliquem el 
que se tinga que aplicar, però en el Facebook hi ha una pestanya que se pot traduir perfectament. En 
el Twitter o Instagram, perquè jo no estic massa posada... la gent jove i mire més al sector jove. Per 
favor, estic parlant, val? Per tant, jo entenc que si oficialment s’ha de legalitzar i s’ha de... jo soc la 
primera, però jo entenc que en el que tenim estem fent les coses bé, que es el web, que es les 
publicacions en el BOP i en el que... no sé, també se m’ocorre, estarem més al aguait en informació 
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que siga més rellevant pel que fa a subvencions o a qüestions laborals, pues inclús, adreçar una 
pestanya en castellà i l’altra en valencià per a que la gent puga donar-li. Però jo el dia a dia, es que no 
hem tingut cap problema. Fer un problema social on no hi ha, perdoneu-me però es que no li trobe 
sentit. 

Toni i ja, ja acabem.  
 
El Sr. Orea Pedraza manifestant que molt breu. Jo en el tema de la llengua no entre perquè 

no soc qui. Simplement, a mi de la proposta, pense a lo millor que seria, per a fer-la bé, per a fer lo 
que els companys pense que volen, perquè damunt Francisco estava diguen-ho i a aportat una cosa 
que es molt interesant que se nomene oficial. Hi hauria que vore com se registra oficialment, quins 
son els mecanismes i demés. A mi no em pareix mal que estiguem informats per la Secretaria 
Municipal, per a fer les coses bé, no siga cosa que en bona voluntat puguem clavar la pota. 

 
La Sra. Alcaldessa manifestant que això es el que jo estic dient, però bueno... tenen l’última 

paraula Celia i Xavi. I si ells diuen que tirem avant, tirem avant. Celia, lo queráis. 
 
La Sra. Bononad Martínez (regidora no adscrita) manifestando que lo dejamos en la mesa. 

No, no, lo dejamos en la mesa y ya está. Así mejor, para tener acuerdo del Secretario. 
 
La Sra. Alcaldessa manifestant que jo es perquè ací hi han conceptes que jo no domine i a 

vore si com diu també Toni, fem alguna cosa i després ens diuen no, açò no. Per tant, procedim a fer 
la votació de deixar-ho damunt de la taula. Val.  

 
. . . 

 
 
 No produint-se altres intervencions, la Presidenta sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta de deixar sobre la taula l'assumpte, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, 
corresponents als Srs./Sres. Dª Mª Jose Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª 
Verónica Ferri Fayos, Dª Maria Carmen Brú García i Dª Isabel Arnau Chover (del Grup Municipal 
Compromís per Canals); D. Francisco Lopez Trigueros, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina 
Lillo Mollá i Dª Josefa Juan Martínez (del Grup Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea Pedraza, 
Dª Inés María Poveda Mira i  D. Adrià Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); Dª Hilzonde 
Neus Badia Ferri  i Dª. Mª Isabel Real Fayos (del Grup Municipal Canals en Moviment); Dª Maria Celia 
Bononad Martínez (regidora no adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit); Vots en contra: 
Cap; Abstencions: Cap. 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i la Presidenta proclama adoptat el següent ACORD: 
 
 “Deixar sobre la taula l'assumpte.” 
 
 
 4. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE SOCIETAT, 
CULTURA, D’URBANISME I MEDIAMBIENT. 
 
 

4.1. PROPUESTA DE ALCALDÍA EN RELACIÓN AL AJUSTE DE ANUALIDADES EN 
RELACIÓN A LA DELEGACIÓN DE COMPETENCIAS EN MATERIA DE INFRAESTRUCTURAS 
EDUCATIVAS AL AYUNTAMIENTO DE CANALS, PARA CUBRIR LA ACTUACIÓN 
CONSISTENTE EN “ILUMINACIÓN, REHABILITACIÓN PISTA, CUBRIR ACCESO, AISLAMIENTO 
TÉRMICO” DEL CENTRO IES SIVERA FONT (Centro 46020480). EXP. 2021/OFI_01/003378. 
 
 Es dóna compte de la proposta (original en castellà) que va ser dictaminada favorablement 
per la Comissió Municipal Informativa de Societat, Cultura, Urbanisme i Medi Ambient, celebrada el 
dia 20 de setembre de 2021, M-07 i que se sotmet a votació en el present punt. 
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. . . 
 

Obert el torn d’intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen. 
 

La Sra. Alcaldessa manifestant que Miquel, si vols donar alguna explicació. 
 
El Sr. Alventosa Paz (del Grup Municipal Compromís per Canals) manifestant que bé, bona 

nit a totes i tots, l’explicació es molt senzilla. La vam donar a la comissió, però bueno, també per a la 
gent que ens escolte i puga entendre un poc que es açò.  

Vaig a explicar el 4.1, el 4.2 i el 4.3 que son iguals. Es el mateix, el que canvia es el centre 
educatiu. Simplement son el pla d’inversions, el que se canvia es l’anualitat, d’acord? Demanem un 
canvi d’anualitats a la Generalitat per a poder desenvolupar aquestes tasques. Enguany se quedarà 
la redacció del... els diners soles per a la redacció del projecte i passarà a l’any que ve els diners que 
resten per a l’execució, tant de l’IES Sivera Font, que es el 4.1. El 4.2 que serà del Col·legi Públic 
Vicent Rius i l’últim el del José Mollá, per tant, les tres son iguals, però s’han de votar per diferent. 
Gràcies. 

 
La Sra. Alcaldessa manifestant que gràcies Miquel. Doncs passem a la votació del 4.1. 

 
. . . 

 
 
 No produint-se altres intervencions, la Presidenta sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs./Sres. Dª Mª Jose 
Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Verónica Ferri Fayos, Dª Maria Carmen Brú 
García i Dª Isabel Arnau Chover (del Grup Municipal Compromís per Canals); D. Francisco Lopez 
Trigueros, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan Martínez (del 
Grup Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea Pedraza, Dª Inés María Poveda Mira i  D. Adrià 
Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); Dª Hilzonde Neus Badia Ferri  i Dª. Mª Isabel Real 
Fayos (del Grup Municipal Canals en Moviment); Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i la Presidenta proclama adoptat el següent ACORD: 
 

“ANTECEDENTES 
 
1.- Visto el acuerdo del Pleno del Ayuntamiento de Canals, en sesión de fecha 31 de mayo de 

2018, en el que se acordó: 
“PRIMERO.- Solicitar de la Generalitat Valenciana, de conformidad con el DECRETO 

LEY 5/2017, de 20 de octubre, del Consell, por el que se establece el régimen jurídico de cooperación 
entre la Generalitat y las administraciones locales de la Comunitat Valenciana para la construcción, 
ampliación, adecuación, reforma, y equipamiento de centros públicos docentes de la Generalitat, la 
delegación de competencias para la ejecución de actuaciones, aprobadas por el consejo escolar 
municipal en Sesión de fecha 14 de mayo de 2018, que a continuación se relacionan. 

CENTRO ACTUACIÓN  
46018965  -Construcció de gimnàs i menjador   

-Reparació de cornisa exterior  
  -Renovació de carpintería exterior 
  -Accés des del carrer fins l'edifici principal baix coberta 
  -Remodelació i adequació del actual menjador amb canvi d'ús. 

-Solució a les filtracíons d'aigues pluvials existents i actuacions d'ai llament. 
CENTRO  ACTUACIÓN 
46002568 -lnstal·lció d'ascensor i construcció d'accés d'emergéncia. 

-Ampliació d'aulari infantil. 
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-Renovació de xarxa eléctrica,enllumenat d'aules i passadisos. 
-substitució de carpinteria metàl·lica. 
-Substitució de carpintería de fusta Interior. 

CENTRO  ACTUACIÓN  
46002556 -Renovació d'enllumentat en la primera planta.  

-Habílitació d'espai per a menjador escolar.  
CENTRO  ACTUACIÓN  
46020480 - Millora de l'enllumenat de les aules. 

-Aillament térmic en l'edifici fins el sostre. 
-Rehabilitació d'una de les pistes exteriors.  
-Cobrir l'accés des del carrer fins l'edifici principal.  
 

SEGUNDO.-Remitir el acuerdo que se adopte a la Generalitat Valenciana a través de la 
plataforma de gestión telemática de EDIFICANT, al objeto de que se siga el trámite correspondiente 
en orden a la redacción de la correspondiente propuesta de Resolución de delegación de 
competencias. Del contenido de la citada propuesta de resolución se dará cuenta al Pleno de este 
Ayuntamiento para su aprobación si así lo estima oportuno”. 

 
2.- Visto el acuerdo del Pleno del Ayuntamiento de Canals, en sesión de fecha 26 de 

septiembre de 2019, en el que se acordó: 
“Aceptar la DELEGACIÓN DE COMPETENCIAS EN MATERIA DE INFRAESTRUCTURAS 

EDUCATIVAS AL AYUNTAMIENTO DE CANALS, PARA LA ACTUACIÓN CONSISTENTE EN 
ILUMINACIÓN, REHABILITACIÓN PISTA, CUBRIR ACCESO, AISLAMIENTO TÉRMICO DEL 
CENTRO IES SIVERA FONT (Centro 46020480) en los términos señalados en la propuesta de 
resolución suscrita por Secretario Autonómico de Educación e Investigación en fecha 16 de abril de 
2019.” 

3.- Visto que, mediante Resolución del Conseller de Educación, Investigación, Cultura y 
Deporte, de fecha 4 de noviembre de 2019, se acordó la delegación de competencias en materia de 
infraestructuras educativas en el Ayuntamiento de Canals para la actuación, entre otras, de 
“alumbrado, rehabilitación de pista, cubrir acceso, aislamiento térmico” del centro IES SIVERA FONT 
(Centro 46020480), siendo el importe de la delegación por anualidades: 

2019……….148.111,54 € 
2020…….....136.486,46 € 
 
4.- Visto que, por el Pleno del Ayuntamiento de Canals, en sesión de fecha 28 de mayo de 

2021 (minuta 3/20), se adoptó el siguiente acuerdo: 
 
“PRIMERO.- Declarar la continuidad del procedimiento para la ejecución de la actuación 

consistente en ILUMINACIÓN, REHABILITACIÓN PISTA, CUBRIR ACCESO, AISLAMIENTO 
TÉRMICO DEL CENTRO IES SIVERA FONT (Centro 46020480), por ser de interés general y 
necesario para el funcionamiento básico del citado servicio público educativo. 

 
SEGUNDO.- Que se proceda al reajuste de anualidades previstas para la ejecución del 

proyecto de ILUMINACIÓN, REHABILITACIÓN PISTA, CUBRIR ACCESO, AISLAMIENTO 
TÉRMICO DEL CENTRO IES SIVERA FONT (Centro 46020480) 

 
Dejar sin efecto las anualidades aprobadas: 
2019………..148.111’54€ 
2020………..136.486’46€ 
 
Proponer la siguiente anualidad: 
Anualidad 2020………….284.598’00€ 
 
TERCERO.- Dar traslado del acuerdo que se adopte a la CONSELLERIA DE EDUCACIÓN, 

INVESTIGACIÓN, CULTURA Y DEPORTES, para su conocimiento y efectos oportunos.” 
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5.- Visto el informe del Arquitecto Técnico Municipal, de fecha 13 de agosto de 2021, obrante 

en el expediente, en el que se hace constar que, en relación a las anualidades necesarias para la 
unidad educativa del IES SIVERA FONT, se deberán ajustar las siguientes anualidades a los 
siguientes importes: 

 
AÑO 2021 ……..     6.873,90 € 
AÑO 2022 …….. 277.724,10 € 
 
6.- Consta informe jurídico del Jefe del Servicio de Urbanismo, Obras Públicas y Actividades 

de fecha 7 de septiembre de 2021. 
 
7.- Consta informe de fiscalización favorable de la intervención municipal de fecha 14 de 

septiembre de 2021. 
 

FUNDAMENTOS JURÍDICOS 
 

A.- La competencia para la adopción del presente acuerdo corresponde al Pleno del 
Ayuntamiento, en atención a lo que establece el artículo 22.2.g) de la Ley 7/1985, de 2 de abril, 
Reguladora de las Bases de Régimen Local. 

 
B.- Es de aplicación el Decreto Ley 5/2017, de 20 de octubre, del Consell, por el que se 

establece el régimen jurídico de cooperación entre la Generalitat y las administraciones locales de la 
Comunidad Valenciana, en cuanto a la construcción, ampliación, adecuación, reforma y en su caso 
equipamiento, de centros docentes públicos, determina que dicha cooperación se debe llevar a cabo 
mediante la figura de delegación de competencias. 

El objeto de dicha delegación, de acuerdo con el artículo 1.2 del Decreto Ley 5/2017 abarca el 
ejercicio de sus competencias en materia de construcción, ampliación, adecuación, reforma y en su 
caso equipamiento, de centros públicos docentes de la Generalitat. Las delegaciones se realizarán en 
favor de los municipios en cuyo territorio se ejecutará la actuación (Art. 2 Decreto Ley 5/2017) 

 
C.- Con el objeto de garantizar la ejecución del Plan Edificant se hace necesario actualizar las 

anualidades fijadas en las correspondientes delegaciones de competencias para cada ejercicio 
presupuestario a las cuantías que efectivamente van a ser ejecutadas, facturadas y justificadas antes 
del 31 de diciembre de cada año. En este sentido el apartado 3 del artículo 5 del Decreto Ley 5/2017, 
del Consell, de 20 de octubre, por el que se establece el régimen jurídico de cooperación entre la 
Generalitat y las administraciones locales de la Comunidad Valenciana para la construcción 
ampliación, adecuación, reforma y equipamiento de centros públicos docentes de la Generalitat, 
establece que , sin perjuicio de lo dispuesto en el artículo diez del presente decreto ley, la financiación 
de la delegación se ajustará al ritmo de ejecución de las actuaciones delegadas. 

Así mismo, en las distintas resoluciones de delegación de competencias se indica que en el 
caso de que se produzcan desajustes entre las anualidades concedidas y las necesidades reales que 
en el orden económico exija el desarrollo de las actuaciones , la administración Local propondrá su 
reajuste con al menos un mes de antelación al fin del correspondiente ejercicio presupuestario. 

Dado que la delegación se efectuó en fecha 4 de noviembre de 2019, no ha sido posible 
llevar a cabo actuación alguna durante el ejercicio 2019. 

Por ello, en aras de una correcta ejecución financiera de los programas presupuestarios, 
resulta necesario proceder al reajuste de las anualidades vigentes de cada actuación a la situación 
real que se encuentra la ejecución de la obra reajustando las cantidades de las anualidades vigentes 
que no vayan a ejecutarse en los plazos inicialmente previstos. 

 
D.- En sentido, la Ley 9/2019, de 23 de diciembre, de la Generalitat, de medidas fiscales, de 

gestión administrativa y financiera y de organización de la Generalitat, introdujo una Disposición 
Adicional cuarta al Decreto Ley 5/2017, del Consell, de 20 de octubre, por el que se establece el 
régimen jurídico de cooperación entre la Generalitat y las administraciones locales de la Comunidad 
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Valenciana para la construcción ampliación, adecuación, reforma y equipamiento de centros públicos 
docentes de la Generalitat, estableciendo, en el apartado 1 de la citada Disposición Adicional: 

“1.- A efectos de asegurar la sostenibilidad de las actuaciones, tal como queda definida en el 
artículo 6 del presente decreto ley, y con la finalidad de facilitar, en su caso, la instrumentalización de 
los reajustes de anualidades que se requieran, las entidades locales remitirán a la Conselleria de 
Educación, Cultura y Deporte, con anterioridad al 15 de septiembre de cada ejercicio de vigencia del 
programa de cooperación, un detalle del estado de ejecución de las actuaciones a 30 de agosto, así 
como una previsión sobre esta ejecución relativa a la anualidad en curso y a las anualidades futuras.” 

 
En virtut de cuanto antecede, el Pleno acuerda: 
 
Primero.- Que se proceda al reajuste de anualidades previstas para la ejecución del proyecto 

de ILUMINACIÓN, REHABILITACIÓN PISTA, CUBRIR ACCESO, AISLAMIENTO TÉRMICO DEL 
CENTRO IES SIVERA FONT (Centro 46020480). 

 
Dejar sin efecto las anualidades aprobadas: 
Anualidad 2020…….. 284.598,00 € 
 
Proponer la siguiente anualidad: 
AÑO 2021 ……..     6.873,90 € 
AÑO 2022 …….. 277.724,10 € 
 
Segundo.- Dar traslado del presente acuerdo a la CONSELLERIA DE EDUCACION, 

INVESTIGACIÓN, CULTURA Y DEPORTES, para su conocimiento y efectos oportunos. 
 
Tercero.- Notificar el presente acuerdo a las personas interesadas, haciendo constar que 

esta resolución es definitiva en vía administrativa, pudiendo interponer contra la misma Recurso 
potestativo de Reposición en el plazo de un mes, o directamente recurso contencioso-administrativo 
en el plazo de dos meses ante el Juzgado de lo Contencioso-Administrativo territorialmente 
competente, en ambos casos a contar desde el día siguiente al de su notificación, sin perjuicio de que 
se pueda ejercer cualquier otro recurso que sea procedente.” 

 
 

4.2. PROPUESTA DE ALCALDÍA EN RELACIÓN AL AJUSTE DE ANUALIDADES EN 
RELACIÓN A LA DELEGACIÓN DE COMPETENCIAS EN MATERIA DE INFRAESTRUCTURAS 
EDUCATIVAS AL AYUNTAMIENTO DE CANALS, PARA CUBRIR LA ACTUACIÓN 
CONSISTENTE EN “GIMNÀ, CARPINTERIA EXTERIOR, CORNISA, ACCÉS EDIFICI, 
FILTRACIONS, MENJAOR: CANVI D’ÚS” DEL CENTRO CEIP VICENTE RIUS GUILLEMES 
(Centro 46018965). EXP. 2021/OFI_01/003379. 
 
 Es dóna compte de la proposta (original en castellà) que va ser dictaminada favorablement 
per la Comissió Municipal Informativa de Societat, Cultura, Urbanisme i Medi Ambient, celebrada el 
dia 20 de setembre de 2021, M-07 i que se sotmet a votació en el present punt. 
 

. . . 
 
 
 No produint-se intervencions, la Presidenta sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs./Sres. Dª Mª Jose 
Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Verónica Ferri Fayos, Dª Maria Carmen Brú 
García i Dª Isabel Arnau Chover (del Grup Municipal Compromís per Canals); D. Francisco Lopez 
Trigueros, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan Martínez (del 
Grup Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea Pedraza, Dª Inés María Poveda Mira i  D. Adrià 
Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); Dª Hilzonde Neus Badia Ferri  i Dª. Mª Isabel Real 
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Fayos (del Grup Municipal Canals en Moviment); Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
 
  
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i la Presidenta proclama adoptat el següent ACORD: 
 
 
 

“ANTECEDENTES 
 
1.- Visto el acuerdo del Pleno del Ayuntamiento de Canals, en sesión de fecha 31 de mayo de 

2018, en el que se acordó: 
“PRIMERO.- Solicitar de la Generalitat Valenciana, de conformidad con el DECRETO 

LEY 5/2017, de 20 de octubre, del Consell, por el que se establece el régimen jurídico de cooperación 
entre la Generalitat y las administraciones locales de la Comunitat Valenciana para la construcción, 
ampliación, adecuación, reforma, y equipamiento de centros públicos docentes de la Generalitat, la 
delegación de competencias para la ejecución de actuaciones, aprobadas por el consejo escolar 
municipal en Sesión de fecha 14 de mayo de 2018, que a continuación se relacionan. 

 
CENTRO ACTUACIÓN  
46018965  -Construcció de gimnàs i menjador   

-Reparació de cornisa exterior  
  -Renovació de carpintería exterior 
  -Accés des del carrer fins l'edifici principal baix coberta 
  -Remodelació i adequació del actual menjador amb canvi d'ús. 

-Solució a les filtracíons d'aigues pluvials existents i actuacions d'ai llament. 
CENTRO  ACTUACIÓN 
46002568 -lnstal·lció d'ascensor i construcció d'accés d'emergéncia. 

-Ampliació d'aulari infantil. 
-Renovació de xarxa eléctrica,enllumenat d'aules i passadisos. 
-substitució de carpinteria metàl·lica. 
-Substitució de carpintería de fusta Interior. 

CENTRO  ACTUACIÓN  
46002556 -Renovació d'enllumentat en la primera planta.  

-Habílitació d'espai per a menjador escolar.  
CENTRO  ACTUACIÓN  
46020480 - Millora de l'enllumenat de les aules. 

-Aillament térmic en l'edifici fins el sostre. 
-Rehabilitació d'una de les pistes exteriors.  
-Cobrir l'accés des del carrer fins l'edifici principal.  
 

SEGUNDO.-Remitir el acuerdo que se adopte a la Generalitat Valenciana a través de la 
plataforma de gestión telemática de EDIFICANT, al objeto de que se siga el trámite correspondiente 
en orden a la redacción de la correspondiente propuesta de Resolución de delegación de 
competencias. Del contenido de la citada propuesta de resolución se dará cuenta al Pleno de este 
Ayuntamiento para su aprobación si así lo estima oportuno”. 

 
2.- Visto el acuerdo del Pleno del Ayuntamiento de Canals, en sesión de fecha 26 de 

septiembre de 2019, en el que se acordó: 
“Aceptar la DELEGACIÓN DE COMPETENCIAS EN MATERIA DE INFRAESTRUCTURAS 

EDUCATIVAS AL AYUNTAMIENTO DE CANALS, PARA LA ACTUACIÓN CONSISTENTE EN 
GIMNASIO, CARPINTERIA EXTERIOR, CORNISA, ACCÉSO EDIFICIO, FILTRACIONES, 
COMEDOR: CAMBIO DE USO DEL CENTRO CEIP VICENTE RIUS GUILLEMES (Centro 
46018955).en los términos señalados en la propuesta de resolución suscrita por Secretario 
Autonómico de Educación e Investigación en fecha 16 de abril de 2019.” 
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3.- Visto que, mediante Resolución del Conseller de Educación, Investigación, Cultura y 

Deporte, de fecha 4 de noviembre de 2019, se acordó la delegación de competencias en materia de 
infraestructuras educativas en el Ayuntamiento de Canals para la actuación, entre otras, de 
“gimnasio, carpintería exterior, cornisa, acceso edificio, filtraciones, comedor: cambio de uso” del 
centro CEIP Vicente Rius Guillemes (centro 46018955), siendo el importe de la delegación por 
anualidades: 

2019……….122.270, 99 € 
2020…….....1.047.565,10 € 
 
4.- Visto que, por el Pleno del Ayuntamiento de Canals, en sesión de fecha 28 de mayo de 

2021 (minuta 3/20), se adoptó el siguiente acuerdo: 
“PRIMERO.- Declarar la continuidad del procedimiento para la ejecución de la actuación 

consistente en GIMNASIO, CARPINTERIA EXTERIOR, CORNISA, ACCÉSO EDIFICIO, 
FILTRACIONES, COMEDOR: CAMBIO DE USO DEL CENTRO CEIP VICENTE RIUS GUILLEMES 
(Centro 46018965), por ser de interés general y necesario para el funcionamiento básico del citado 
servicio público educativo. 

 
SEGUNDO.- Que se proceda al reajuste de anualidades previstas para la ejecución del 

proyecto de GIMNASIO, CARPINTERIA EXTERIOR, CORNISA, ACCÉSO EDIFICIO, 
FILTRACIONES, COMEDOR: CAMBIO DE USO DEL CENTRO CEIP VICENTE RIUS GUILLEMES 
(Centro 46018965) 

 
Dejar sin efecto las anualidades aprobadas: 
2019………..122.270’99€ 
2020………..1.047.565’10€ 
  
Proponer la siguiente anualidad: 
Anualidad 2020………….588.586’09 € 
Anualidad 2021………….581.250’00 € 
 
TERCERO.- Dar traslado del acuerdo que se adopte a la CONSELLERIA DE EDUCACIÓN, 

INVESTIGACIÓN, CULTURA Y DEPORTES, para su conocimiento y efectos oportunos.” 
 
5.- Visto el informe del Arquitecto Técnico Municipal, de fecha 13 de agosto de 2021, obrante 

en el expediente, en el que se hace constar que, en relación a las anualidades necesarias para la 
unidad educativa del VICENTE RIUS GUILLEMES, se deberán ajustar las siguientes anualidades a 
los siguientes importes: 

 
AÑO 2021……..  62.785’84 € 
AÑO 2022…….. 1.107.050’25 € 

 
6.- Consta informe jurídico del Jefe del Servicio de Urbanismo, Obras Públicas y Actividades 

de fecha 7 de septiembre de 2021. 
 
7.- Consta informe de fiscalización favorable de la intervención municipal de fecha 14 de 

septiembre de 202. 
 

FUNDAMENTOS JURÍDICOS 
 

A.- La competencia para la adopción del presente acuerdo corresponde al Pleno del 
Ayuntamiento, en atención a lo que establece el artículo 22.2.g) de la Ley 7/1985, de 2 de abril, 
Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
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B.- Es de aplicación el Decreto Ley 5/2017, de 20 de octubre, del Consell, por el que se 
establece el régimen jurídico de cooperación entre la Generalitat y las administraciones locales de la 
Comunidad Valenciana, en cuanto a la construcción, ampliación, adecuación, reforma y en su caso 
equipamiento, de centros docentes públicos, determina que dicha cooperación se debe llevar a cabo 
mediante la figura de delegación de competencias. 

El objeto de dicha delegación, de acuerdo con el artículo 1.2 del Decreto Ley 5/2017 abarca el 
ejercicio de sus competencias en materia de construcción, ampliación, adecuación, reforma y en su 
caso equipamiento, de centros públicos docentes de la Generalitat. Las delegaciones se realizarán en 
favor de los municipios en cuyo territorio se ejecutará la actuación (Art. 2 Decreto Ley 5/2017) 

 
C.- Con el objeto de garantizar la ejecución del Plan Edificant se hace necesario actualizar las 

anualidades fijadas en las correspondientes delegaciones de competencias para cada ejercicio 
presupuestario a las cuantías que efectivamente van a ser ejecutadas, facturadas y justificadas antes 
del 31 de diciembre de cada año. En este sentido el apartado 3 del artículo 5 del Decreto Ley 5/2017, 
del Consell, de 20 de octubre, por el que se establece el régimen jurídico de cooperación entre la 
Generalitat y las administraciones locales de la Comunidad Valenciana para la construcción 
ampliación, adecuación, reforma y equipamiento de centros públicos docentes de la Generalitat, 
establece que , sin perjuicio de lo dispuesto en el artículo diez del presente decreto ley, la financiación 
de la delegación se ajustará al ritmo de ejecución de las actuaciones delegadas. 

Así mismo, en las distintas resoluciones de delegación de competencias se indica que en el 
caso de que se produzcan desajustes entre las anualidades concedidas y las necesidades reales que 
en el orden económico exija el desarrollo de las actuaciones , la administración Local propondrá su 
reajuste con al menos un mes de antelación al fin del correspondiente ejercicio presupuestario. 

Dado que la delegación se efectuó en fecha 4 de noviembre de 2019, no ha sido posible 
llevar a cabo actuación alguna durante el ejercicio 2019. 

Por ello, en aras de una correcta ejecución financiera de los programas presupuestarios, 
resulta necesario proceder al reajuste de las anualidades vigentes de cada actuación a la situación 
real que se encuentra la ejecución de la obra reajustando las cantidades de las anualidades vigentes 
que no vayan a ejecutarse en los plazos inicialmente previstos. 

 
D.- En sentido, la Ley 9/2019, de 23 de diciembre, de la Generalitat, de medidas fiscales, de 

gestión administrativa y financiera y de organización de la Generalitat, introdujo una Disposición 
Adicional cuarta al Decreto Ley 5/2017, del Consell, de 20 de octubre, por el que se establece el 
régimen jurídico de cooperación entre la Generalitat y las administraciones locales de la Comunidad 
Valenciana para la construcción ampliación, adecuación, reforma y equipamiento de centros públicos 
docentes de la Generalitat, estableciendo, en el apartado 1 de la citada Disposición Adicional: 

“1.- A efectos de asegurar la sostenibilidad de las actuaciones, tal como queda definida en el 
artículo 6 del presente decreto ley, y con la finalidad de facilitar, en su caso, la instrumentalización de 
los reajustes de anualidades que se requieran, las entidades locales remitirán a la Conselleria de 
Educación, Cultura y Deporte, con anterioridad al 15 de septiembre de cada ejercicio de vigencia del 
programa de cooperación, un detalle del estado de ejecución de las actuaciones a 30 de agosto, así 
como una previsión sobre esta ejecución relativa a la anualidad en curso y a las anualidades futuras.” 

 
En virtud de cuanto antecede, el Pleno acuerda: 
 
Primero.- Que se proceda al reajuste de anualidades previstas para la ejecución del proyecto 

de GIMNASIO, CARPINTERIA EXTERIOR, CORNISA, ACCÉSO EDIFICIO, FILTRACIONES, 
COMEDOR: CAMBIO DE USO DEL CENTRO CEIP VICENTE RIUS GUILLEMES (Centro 
46018965). 

 
Dejar sin efecto las anualidades aprobadas: 
Anualidad 2020………….588.586’09 € 
Anualidad 2021………….581.250’00 € 
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Proponer la siguiente anualidad: 
Anualidad 2021………….62.785’84 € 
Anualidad 2022………….1.107.050’25 € 
 
Segundo.- Dar traslado del presente acuerdo que se adopte a la CONSELLERIA DE 

EDUCACION, INVESTIGACIÓN, CULTURA Y DEPORTES, para su conocimiento y efectos 
oportunos. 

 
Tercero.- Notificar el presente acuerdo que se adopte a las personas interesadas, haciendo 

constar que esta resolución es definitiva en vía administrativa, pudiendo interponer contra la misma 
Recurso potestativo de Reposición en el plazo de un mes, o directamente recurso contencioso-
administrativo en el plazo de dos meses ante el Juzgado de lo Contencioso-Administrativo 
territorialmente competente, en ambos casos a contar desde el día siguiente al de su notificación, sin 
perjuicio de que se pueda ejercer cualquier otro recurso que sea procedente.” 
 
 
 

4.3 PROPUESTA DE ALCALDÍA EN RELACIÓN AL AJUSTE DE ANUALIDADES EN 
RELACIÓN A LA DELEGACIÓN DE COMPETENCIAS EN MATERIA DE INFRAESTRUCTURAS 
EDUCATIVAS AL AYUNTAMIENTO DE CANALS, PARA CUBRIR LA ACTUACIÓN 
CONSISTENTE EN “ASCENSOR, AMPLIACIÓN INFANTIL, CARPINTERÍA, INSTALACIÓN 
ELÉCTRICA” DEL CENTRO CEIP JOSÉ MOLLÁ (Centro 46002568). EXP. 2021/OFI_01/003380. 
  
 Es dóna compte de la proposta (original en castellà) que va ser dictaminada favorablement 
per la Comissió Municipal Informativa de Societat, Cultura, Urbanisme i Medi Ambient, celebrada el 
dia 20 de setembre de 2021, M-07 i que se sotmet a votació en el present punt. 
 

. . . 
 
 No produint-se intervencions, la Presidenta sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs./Sres. Dª Mª Jose 
Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Verónica Ferri Fayos, Dª Maria Carmen Brú 
García i Dª Isabel Arnau Chover (del Grup Municipal Compromís per Canals); D. Francisco Lopez 
Trigueros, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan Martínez (del 
Grup Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea Pedraza, Dª Inés María Poveda Mira i  D. Adrià 
Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); Dª Hilzonde Neus Badia Ferri  i Dª. Mª Isabel Real 
Fayos (del Grup Municipal Canals en Moviment); Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i la Presidenta proclama adoptat el següent ACORD: 
 

“ANTECEDENTES 
 
1.- Visto el acuerdo del Pleno del Ayuntamiento de Canals, en sesión de fecha 31 de mayo de 

2018, en el que se acordó: 
“PRIMERO.- Solicitar de la Generalitat Valenciana, de conformidad con el DECRETO 

LEY 5/2017, de 20 de octubre, del Consell, por el que se establece el régimen jurídico de cooperación 
entre la Generalitat y las administraciones locales de la Comunitat Valenciana para la construcción, 
ampliación, adecuación, reforma, y equipamiento de centros públicos docentes de la Generalitat, la 
delegación de competencias para la ejecución de actuaciones, aprobadas por el consejo escolar 
municipal en Sesión de fecha 14 de mayo de 2018, que a continuación se relacionan. 

CENTRO ACTUACIÓN  
46018965  -Construcció de gimnàs i menjador   

-Reparació de cornisa exterior  



SECRETARIA GENERAL 
 
 

39 / 109 

  -Renovació de carpintería exterior 
  -Accés des del carrer fins l'edifici principal baix coberta 
  -Remodelació i adequació del actual menjador amb canvi d'ús. 

-Solució a les filtracíons d'aigues pluvials existents i actuacions d'ai llament. 
CENTRO  ACTUACIÓN 
46002568 -lnstal·lció d'ascensor i construcció d'accés d'emergéncia. 

-Ampliació d'aulari infantil. 
-Renovació de xarxa eléctrica,enllumenat d'aules i passadisos. 
-substitució de carpinteria metàl·lica. 
-Substitució de carpintería de fusta Interior. 

CENTRO  ACTUACIÓN  
46002556 -Renovació d'enllumentat en la primera planta.  

-Habílitació d'espai per a menjador escolar.  
CENTRO  ACTUACIÓN  
46020480 - Millora de l'enllumenat de les aules. 

-Aillament térmic en l'edifici fins el sostre. 
-Rehabilitació d'una de les pistes exteriors.  
-Cobrir l'accés des del carrer fins l'edifici principal.  
 

SEGUNDO.-Remitir el acuerdo que se adopte a la Generalitat Valenciana a través de la 
plataforma de gestión telemática de EDIFICANT, al objeto de que se siga el trámite correspondiente 
en orden a la redacción de la correspondiente propuesta de Resolución de delegación de 
competencias. Del contenido de la citada propuesta de resolución se dará cuenta al Pleno de este 
Ayuntamiento para su aprobación si así lo estima oportuno”. 

 
2.- Visto el acuerdo del Pleno del Ayuntamiento de Canals, en sesión de fecha 26 de 

septiembre de 2019, en el que se acordó: 
“Aceptar la DELEGACIÓN DE COMPETENCIAS EN MATERIA DE INFRAESTRUCTURAS 

EDUCATIVAS AL AYUNTAMIENTO DE CANALS, PARA LA ACTUACIÓN CONSISTENTE EN 
ASCENSOR, AMPLIACIÓN INFANTIL, CARPINTERÍA, INSTALACIÓN ELÉCTRICA” DEL CENTRO 
CEIP JOSÉ MOLLÁ (Centro 46002568).en los términos señalados en la propuesta de resolución 
suscrita por Secretario Autonómico de Educación e Investigación en fecha 16 de abril de 2019.” 

 
3.- Visto que, mediante Resolución del Conseller de Educación, Investigación, Cultura y 

Deporte, de fecha 4 de noviembre de 2019, se acordó la delegación de competencias en materia de 
infraestructuras educativas en el Ayuntamiento de Canals para la actuación, entre otras, de 
“ascensor, ampliación infantil, carpintería, instalación eléctrica” del centro CEIP José Mollá (centro 
46002568), siendo el importe de la delegación por anualidades: 

2019……….104.428,42 € 
2020…….....489.627,87 € 
 
4.- Visto que, por el Pleno del Ayuntamiento de Canals, en sesión de fecha 28 de mayo de 

2021 (minuta 3/20), se adoptó el siguiente acuerdo: 
“PRIMERO.- Declarar la continuidad del procedimiento para la ejecución de la actuación 

consistente en ASCENSOR, AMPLIACIÓN INFANTIL, CARPINTERÍA, INSTALACIÓN ELÉCTRICA” 
DEL CENTRO CEIP JOSÉ MOLLÁ (CENTRO 46002568), por ser de interés general y necesario para 
el funcionamiento básico del citado servicio público educativo. 

 
SEGUNDO.- Que se proceda al reajuste de anualidades previstas para la ejecución del 

proyecto de ASCENSOR, AMPLIACIÓN INFANTIL, CARPINTERÍA, INSTALACIÓN ELÉCTRICA” 
DEL CENTRO CEIP JOSÉ MOLLÁ (CENTRO 46002568). 

 
Dejar sin efecto las anualidades aprobadas: 
2019………..104.428’42€ 
2020………..489.627’87€ 
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Proponer la siguiente anualidad: 
Anualidad 2020………….253.056’29€ 
Anualidad 2021………….341.000’00€ 
 
TERCERO.- Dar traslado del acuerdo que se adopte a la CONSELLERIA DE EDUCACIÓN, 

INVESTIGACIÓN, CULTURA Y DEPORTES, para su conocimiento y efectos oportunos.” 
 
5.- Visto el informe del Arquitecto Técnico Municipal, de fecha 13 de agosto de 2021, obrante 

en el expediente, en el que se hace constar que, en relación a las anualidades necesarias para la 
unidad educativa del CEIP José Mollá, se deberán ajustar las siguientes anualidades a los siguientes 
importes: 

AÑO 2021 ……..   47.031,38 € 
AÑO 2022 …….. 547.024,91 € 
 
6.- Consta informe jurídico del Jefe del Servicio de Urbanismo, Obras Públicas y Actividades 

de fecha 7 de septiembre de 2021. 
 
7.- Consta informe de fiscalización favorable de la intervención municipal de fecha 14 de 

septiembre de 2021. 
 

FUNDAMENTOS JURÍDICOS 
 

A.- La competencia para la adopción del presente acuerdo corresponde al Pleno del 
Ayuntamiento, en atención a lo que establece el artículo 22.2.g) de la Ley 7/1985, de 2 de abril, 
Reguladora de las Bases de Régimen Local. 

 
B.- Es de aplicación el Decreto Ley 5/2017, de 20 de octubre, del Consell, por el que se 

establece el régimen jurídico de cooperación entre la Generalitat y las administraciones locales de la 
Comunidad Valenciana, en cuanto a la construcción, ampliación, adecuación, reforma y en su caso 
equipamiento, de centros docentes públicos, determina que dicha cooperación se debe llevar a cabo 
mediante la figura de delegación de competencias. 

El objeto de dicha delegación, de acuerdo con el artículo 1.2 del Decreto Ley 5/2017 abarca el 
ejercicio de sus competencias en materia de construcción, ampliación, adecuación, reforma y en su 
caso equipamiento, de centros públicos docentes de la Generalitat. Las delegaciones se realizarán en 
favor de los municipios en cuyo territorio se ejecutará la actuación (Art. 2 Decreto Ley 5/2017) 

 
C.- Con el objeto de garantizar la ejecución del Plan Edificant se hace necesario actualizar las 

anualidades fijadas en las correspondientes delegaciones de competencias para cada ejercicio 
presupuestario a las cuantías que efectivamente van a ser ejecutadas, facturadas y justificadas antes 
del 31 de diciembre de cada año. En este sentido el apartado 3 del artículo 5 del Decreto Ley 5/2017, 
del Consell, de 20 de octubre, por el que se establece el régimen jurídico de cooperación entre la 
Generalitat y las administraciones locales de la Comunidad Valenciana para la construcción 
ampliación, adecuación, reforma y equipamiento de centros públicos docentes de la Generalitat, 
establece que , sin perjuicio de lo dispuesto en el artículo diez del presente decreto ley, la financiación 
de la delegación se ajustará al ritmo de ejecución de las actuaciones delegadas. 

Así mismo, en las distintas resoluciones de delegación de competencias se indica que en el 
caso de que se produzcan desajustes entre las anualidades concedidas y las necesidades reales que 
en el orden económico exija el desarrollo de las actuaciones, la administración Local propondrá su 
reajuste con al menos un mes de antelación al fin del correspondiente ejercicio presupuestario. 

Dado que la delegación se efectuó en fecha 4 de noviembre de 2019, no ha sido posible 
llevar a cabo actuación alguna durante el ejercicio 2019. 

Por ello, en aras de una correcta ejecución financiera de los programas presupuestarios, 
resulta necesario proceder al reajuste de las anualidades vigentes de cada actuación a la situación 
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real que se encuentra la ejecución de la obra reajustando las cantidades de las anualidades vigentes 
que no vayan a ejecutarse en los plazos inicialmente previstos. 

 
D.- En sentido, la Ley 9/2019, de 23 de diciembre, de la Generalitat, de medidas fiscales, de 

gestión administrativa y financiera y de organización de la Generalitat, introdujo una Disposición 
Adicional cuarta al Decreto Ley 5/2017, del Consell, de 20 de octubre, por el que se establece el 
régimen jurídico de cooperación entre la Generalitat y las administraciones locales de la Comunidad 
Valenciana para la construcción ampliación, adecuación, reforma y equipamiento de centros públicos 
docentes de la Generalitat, estableciendo, en el apartado 1 de la citada Disposición Adicional: 

“1.- A efectos de asegurar la sostenibilidad de las actuaciones, tal como queda definida en el 
artículo 6 del presente decreto ley, y con la finalidad de facilitar, en su caso, la instrumentalización de 
los reajustes de anualidades que se requieran, las entidades locales remitirán a la Conselleria de 
Educación, Cultura y Deporte, con anterioridad al 15 de septiembre de cada ejercicio de vigencia del 
programa de cooperación, un detalle del estado de ejecución de las actuaciones a 30 de agosto, así 
como una previsión sobre esta ejecución relativa a la anualidad en curso y a las anualidades futuras.” 

 
En virtud de cuanto antecede, el Pleno acuerda: 
 
Primero.- Que se proceda al reajuste de anualidades previstas para la ejecución del proyecto 

de ASCENSOR, AMPLIACIÓN INFANTIL, CARPINTERÍA, INSTALACIÓN ELÉCTRICA DEL 
CENTRO CEIP JOSÉ MOLLÁ (Centro 46002568). 

 
Dejar sin efecto las anualidades aprobadas: 
AÑO 2020………….253.056’29€ 
AÑO 2021………….341.000’00€ 
 
Proponer la siguiente anualidad: 
AÑO 2021 ……..   47.031,38 € 
AÑO 2022 …….. 547.024,91 € 
 
Segundo.- Dar traslado del presente acuerdo que se adopte a la CONSELLERIA DE 

EDUCACION, INVESTIGACIÓN, CULTURA Y DEPORTES, para su conocimiento y efectos 
oportunos. 

 
Tercero.- Notificar el presente acuerdo que se adopte a las personas interesadas, haciendo 

constar que esta resolución es definitiva en vía administrativa, pudiendo interponer contra la misma 
Recurso potestativo de Reposición en el plazo de un mes, o directamente recurso contencioso-
administrativo en el plazo de dos meses ante el Juzgado de lo Contencioso-Administrativo 
territorialmente competente, en ambos casos a contar desde el día siguiente al de su notificación, sin 
perjuicio de que se pueda ejercer cualquier otro recurso que sea procedente.” 
 

. . . 
 

Obert torn d’intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen. 
 

La Sra. Alcaldessa manifestant que sí, Francisco, cuando quieras. 
 
El Sr. López Trigueros manifestando que sí, quería hacer un comentario en relación a estos 

tres puntos. Como bien ha dicho Miquel, lo explicó muy bien en la comisión y al final lo que se han 
hecho son unas modificaciones para no perder las subvenciones y poderlas ejecutar el año que 
viene. Des del Partido Popular en la comisión le preguntamos a que se debía este retraso, nos dio la 
explicación pertinente. Es principalmente falta de personal o por alguna baja y alguna historia que 
había habido entre la Concejalía.  
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Nada, desde el Partido Popular de alguna manera animaros a supláis los déficits de personal 
que podáis tener dentro de las Concejalías, porque es muy importante que estas actuaciones se 
hagan e incluso que en el 2022 se ejecuten. ¿Vale? 

 
La Sra. Alcaldesa manifestando que muchas gracias. Consellería, cuando vino el Director 

General de Infraestructuras Educativas, le comentamos los términos y la verdad es que no nos dio 
ningún… no nos puso ningún impedimento en que se podrían llevar a cabo en un tiempo en el que se 
creyera oportuno, o sea que vamos relativamente bien. 

Gracias, recogemos también esa propuesta Fran.  
 
 
 
 5. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’ECONOMIA I 
ESPECIAL DE COMPTES. 
 

5.1. EXP. 24/2021 DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS PER TRANSFERÈNCIES DE CRÈDITS 
ENTRE PARTIDES DE DIFERENT GRUP DE FUNCIÓ. MOCIONS PLENARI. (EXP. 
2021/OFI_01/003479). 
 
 Es dóna compte de la proposta d’acord que va ser dictaminada favorablement per la Comissió 
Municipal Informativa d’economia i Especial de Comptes, en sessió celebrada el dia 20 de setembre 
de 2021 (Minuta 9/2021), i que se sotmet a votació en el present punt. 
 

. . . 
 
 No produint-se intervencions, la Presidenta sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs./Sres. Dª Mª Jose 
Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Verónica Ferri Fayos, Dª Maria Carmen Brú 
García i Dª Isabel Arnau Chover (del Grup Municipal Compromís per Canals); D. Francisco Lopez 
Trigueros, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan Martínez (del 
Grup Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea Pedraza, Dª Inés María Poveda Mira i  D. Adrià 
Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); Dª Hilzonde Neus Badia Ferri  i Dª. Mª Isabel Real 
Fayos (del Grup Municipal Canals en Moviment); Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i la Presidenta proclama adoptat el següent ACORD: 
 
 
 “El Ple acorda aprovar la següent proposta: 
 

“PROPOSTA DE MODIFICACIO DE CRÈDITOS. 
MODIF. 24/2021 

  
 Com a conseqüència de la necessitat de donar compliment als acords adoptats pel Ple 
de la Corporació, que es detallen a continuació: 
 
 1.- Ple de 25/03/2021, punt 6.5, moció del Grup Municipal Popular, relativa a inici 
d’expedient per a generar la següent partida al pressupost prorrogat del 2021: 43 93300 63201 P.I. 
2020/21 Rehabilitació d’inmoble per a centre social, avda. Generalitat. 
 
 2.- Ple de 25/03/2021, punt 6.6, Moció de Grup Municipal Popular, relativa a inici 
d'expedient per disposar de la quantía de les partides que és detallen, per l'adquisició de material i 
equipament en els centres culturals de Ca Don José i Papa Calixte III. 
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 3.- Ple de 28/01/2021, punt 6.2, Moció de Grup Municipal Socialista, per a la pròrroga de 
la modificació de les ordenances fiscals de determinades taxes per ocupació de domini públic i la taxa 
per activitats de control pre o post-establiment, en cas de crisis de la Covid-19 i altres mesures 
econòmiques 
 
 Financiades amb fons municipals, resulta necessari efectuar modificació de crèdits per 
transferència entre partides del mateix programa de despeses. Aquesta transferència de crèdits no 
afectarà al normal funcionament i prestació dels serveis. 

 
 De conformitat amb tot açò es proposa dur a terme una modificació pressupostària 
mitjançant transferència entre les següents partides: 
 

PARTIDAS CEDENTES 

C.O. C.P.G. C.E. Denominació Import 
          

      Ple de 25/03/2021, punt 6.5   

11 17101 63200 Parcs i jardins. Parc dels Fornets 22.426,66 

11 93300 63200 Oficina atenció al ciutadà. O.A.C. 25.000,00 

13 93300 62200 Pressupostos participatius 40.000,00 

21 45400 61900 Camí dels Terrers i final del de Vallés. 25.000,00 

31 33800 62300 Adquisició moduls escenari 25 moduls 2x1 9.000,00 

44 15000 62400 B.Obres y serveis Adquisic. Furgoneta y elevadora 20.000,00 

          

      Ple de 25/03/2021, punt 6.6   

33 33410 22609 Promoció cultural. Activitats. 20.000,00 

33 33412 22609 Promoció cultural. Programa “A la fresca del túnel”. 15.000,00 

33 33413 22609 Promoció cultural. Jornades Sant Antonianes. 2.000,00 

          

      Ple de 28/01/2021, punt 6.2   

31 33820 22609 Fira setembre. 120.000,00 

          

Total   298.426,66 

     

     PARTIDAS QUE SE INCREMENTAN 

C.O. C.P.G. C.E. Denominació Import 
          

      Ple de 25/03/2021, punt 6.5   

43 93300 63201 
P.I. 2020/21, Rehabilitació d'inmoble per a centre social, 
avda. Generalitat. 

141.426,66 

          

      Ple de 25/03/2021, punt 6.6   

33 33000 63300 
Equipamiento Centre Cultural Ca Don José i Papa Calixte 

III.  
37.000,00 

          

      Ple de 28/01/2021, punt 6.2   

22 43112 48000 Promoció socio-económica. Subvenció comerciants 120.000,00 

          

Total   298.426,66 
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5.2. MODIFICACIÓ 25/2021, PER CRÈDITS EXTRAORDINARIS I SUPLEMENTS 
FINANÇATS AMB CÀRREC AL RTGG. (EXP. 2021/OFI_01/003855). 
 
 Es dóna compte de la proposta d’acord que va ser dictaminada favorablement per la Comissió 
Municipal Informativa d’economia i Especial de Comptes, en sessió celebrada el dia 20 de setembre 
de 2021 (Minuta 9/2021), i que se sotmet a votació en el present punt. 
 

. . . 
 
 Obert el torn d’intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen. 
  

La Sra. Alcaldessa manifestant que alguna qüestió a dir? Fran? 
 
El Sr. López Trigueros manifestando que bueno, en las modificaciones que se hacen en este 

5.2, hay una en relación a la empresa pública Risoncha de 63.000 euros y además no es la primera 
que se hace en el año. Por supuesto, des del Partido Popular vamos a votar a favor, porque si es 
necesario transferir el dinero, es necesario transferir el dinero, pero sí que instaría al equipo de 
gobierno a que, de alguna manera, buscara una solución definitiva al problema que tenemos con 
Risoncha porque… bueno, sabéis que la Ley no nos permite dar pérdidas más de cierto tiempo y 
estamos al borde y, no nos gustaría que, de alguna manera, nos obligaran a tomar una decisión 
sobre Risoncha que nadie queremos tomar. Entonces, cuanto antes le demos la solución y sea una 
solución definitiva mejor.  

 
La Sra. Alcaldesa manifestando que gracias Fran, en eso estamos. Sobre todo es importante 

segregar las dos actividades para que todo marche bien, se reciban las subvenciones como toca y 
entremos dentro de esa legalidad y tranquilidad que todos queremos. En ello estamos caminando. 

Toni Orea, quan vulgues.  
 
 El Sr. Orea Pedraza manifestant que molt breument. Com diu el company, el recolzament a 
l’equip de govern en allò que necessite per a solucionar aquest problema i, sobre tot jo pense que 
tinguem d’ací poc alguna junta per a aprovació de pressupost de Risoncha. Ahí podrem, tal volta, 
estendre’ns millor. Jo crec que Risoncha, lo que deu de fer-se es eixa armadura legal que necessita i 
la professionalització també es molt important, per lo tant, donar suport al nou govern per a ajudar en 
esta tasca que, al final, es de tots. 

 
La Sra. Alcaldessa manifestant que evidentment vetlem tant per les dones de la neteja com 

per el centre de treball, el centre especial. Així ho farem i ja vos dic, estem treballant, el que passa es 
que estes coses s’han de fer filperrant i ben fetes, per a que després no tingam problemes.  
 
 

. . . 
 
 No produint-se altres intervencions, la Presidenta sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs./Sres. Dª Mª Jose 
Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Verónica Ferri Fayos, Dª Maria Carmen Brú 
García i Dª Isabel Arnau Chover (del Grup Municipal Compromís per Canals); D. Francisco Lopez 
Trigueros, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan Martínez (del 
Grup Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea Pedraza, Dª Inés María Poveda Mira i  D. Adrià 
Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); Dª Hilzonde Neus Badia Ferri  i Dª. Mª Isabel Real 
Fayos (del Grup Municipal Canals en Moviment); Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i la Presidenta proclama adoptat el següent ACORD: 
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“ANTECEDENTS 
 

 I.- Memòria justificativa de la necessitat de realitzar la despesa a l'exercici i de la 
inexistència o insuficiència de crèdit en el nivell en què estiga establida la vinculació jurídica. 
 
 La modificació proposada com a expedient de modificació del Pressupost núm. 25/2021, 
que adopta la modalitat de Suplements de Crèdits I crèdits extraordinaris, presenta el següent detall: 

 
II.- Informe favorable d'Intervenció. 
 

FONAMENTS JURÍDICS 

 A)  L’article.168.1 del TRLRHL disposa que el Pressupost de l'Entitat local serà format 
pel seu president i a ell haurà d'unir-se la documentació assenyalada en el mateix article. 

 B)  Els articles 168.4 del TRLRHL i 18.4 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, 
estableixen que el projecte de Pressupost General, informat per la Intervenció i amb els annexos i 
documentació complementària, serà remés al Ple de la Corporació per a la seua aprovació, esmena o 
devolució. 

 C)   Llei orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat 
Financera. 

 D)  De conformitat amb l'art. 169 del TRLRHL, aprovat inicialment el Pressupost general, 
s'exposarà al públic, previ anunci en el butlletí oficial de la província,  per 15 dies, durant els quals els 
interessats podran examinar-ho i presentar reclamacions davant el Ple. El Pressupost es considerarà 
definitivament aprovat si al final del període d'exposició no s'hagueren presentat reclamacions; en cas 
contrari, es requerirà acord exprés pel qual es resolguen les formulades  i s'aprove definitivament el 
Pressupost. 

 E)  Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del Títol VI, 
de la Llei 39/1998, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de 
pressupostos (articles 34 a 38) i les Bases 6a i 7a de les d'Execució del Pressupost vigent.  
 

 En virtut de quant antecedeix, el Ple acorda: 

 
 Primer.- Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits 25/2021, amb càrrec al 
romanent líquid de tresoreria, conforme al següent detall: 
 

PROPOSTA MODIFICACIÓ DE CRÈDITS Nº 25/2021 SUPLEMENTS I CRÈDITS 
EXTRAORDINARIS  
  

Org. Prog. Econ. Descripció Import Tipus 

            

10 9200 12009 Otras retruibuciones básicas. 75.000,00 CE 

12 
23114 

48200 
Assistència social primària. Programa seguretat 
alimentària 57.000,00 SC 

10 92000 44900 Transferència corrent Empresa pública. 63.000,00 SC 

15 13200 62300 Policía Local. Adquisición arma y emisora radio 2.668,83 CE 

16 92000 62601 Renovació Equips informàtica i ofimàtica 15.000,00 SC 

34 
32200 

62100 
Reserva suelo escolar parcel·les institut Pasius 
contingents 1.000,00 CE 

34 
32200 

35200 
Reserva suelo escolar parcel·les institut . 
Interesos.  7.500,00 CE 

            

      TOTAL  221.168,83   
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FINANCIACIÓ SUPLEMENTS I CRÈDITS EXTRAORDINARIS  
  

Codi Descripció Import 

87000 Romanent de Tresoreria per a despeses generals 
 

221.168,83€ 

      

  
TOTAL 221.168,83€ 

          

     

SALDO ROMANENT TRESORERIA DESPESES GENERALS Import 

Romanent Tresoreria  liquidació pressupost 2020 1.913.426,05 

Incorporació de romanents 5/2021 -459.555,94 

Incorporació de romanents 7/2021 -132.260,00 

Saldo disponible RTGral. 1.321.610,11 

Modificació crèdits núm. 10 -104.510,93 

Modificació crèdits núm. 11  -72.979,48 

Modificació crèdits núm. 12  -300.607,15 

Modificació crèdits núm. 13 -260.000,00 

Modificació crèdits núm. 14  -77.000,00 

Modificació crèdits núm. 15  -19.325,11 

Modificació crèdits núm. 16  -35.000,00 

Modificació crèdits núm. 17  -20.000,00 

Modificació crèdits núm. 20  -24.000,00 

Modificació crèdits núm. 25 -221.168,83 

Saldo líquid RTGG després de la modificació proposta 187.018,61 

 

 Aquest expedient es mantindrà vigent encara que s’aprove el pressupost municipal per a 
2021. 
 
 Segon.- Ordenar l'exposició pública del present acord mitjançant anunci en el Butlletí 
Oficial de la Província, per termini de quinze dies, a l'efecte de que els interessats puguen formalitzar 
les reclamacions que estimen convenients en defensa dels seus legítims interessos. 
 
 L'acord es considerarà definitivament aprovat si durant el citat termini no s'hagueren 
presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d'un termini d'un mes per a resoldre-les i 
aprovar definitivament.” 
 
 

5.3. MODIFICACIÓ 26/2021, PER CRÈDITS EXTRAORDINARIS I SUPLEMENTS 
FINANÇATS AMB CÀRREC A MAJOR INGRESOS. LIQUIDACIÓ DEFINITIVA PTE 2019. (EXP. 
2021/OFI_01/003872). 
 
 Es dóna compte de la proposta d’acord que va ser dictaminada favorablement per la Comissió 
Municipal Informativa d’economia i Especial de Comptes, en sessió celebrada el dia 20 de setembre 
de 2021 (Minuta 9/2021), i que se sotmet a votació en el present punt. 
 

. . . 
 
  
 No produint-se intervencions, la Presidenta sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs./Sres. Dª Mª Jose 
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Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Verónica Ferri Fayos, Dª Maria Carmen Brú 
García i Dª Isabel Arnau Chover (del Grup Municipal Compromís per Canals); D. Francisco Lopez 
Trigueros, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan Martínez (del 
Grup Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea Pedraza, Dª Inés María Poveda Mira i  D. Adrià 
Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); Dª Hilzonde Neus Badia Ferri  i Dª. Mª Isabel Real 
Fayos (del Grup Municipal Canals en Moviment); Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i la Presidenta proclama adoptat el següent ACORD: 
 

“ANTECEDENTS 
 

 I.- Amb motiu de la liquidació definitiva de la Participació en els Tributs de l'Estat 
corresponent l'Exercici de 2019, s'ha comunicat a aquest Ajuntament la mateixa amb un saldo al 
nostre favor de 96.658,73 € 
 
 II.- Memòria justificativa de la necessitat de realitzar la despesa a l'exercici i de la 
inexistència o insuficiència de crèdit en el nivell en què estiga establida la vinculació jurídica. 
 
 La modificació proposada com a expedient de modificació del Pressupost núm. 26/2021, 
que adopta la modalitat de Suplements de Crèdits I crèdits extraordinaris, presenta el següent detall: 
 

Org. Prog. Econ. Descripció Import Tipus 

            

11 16500 63300 Enllumenat públic. Renovació enllumenat públic 39.453,29 SC 

            

31 
33800 

63300 
Fira i Festes. Banderolas iluminación 
extraordinaria. 

6.352,50 
CE 

            

10 92000 62300 Adm. Gral. Adquis. maq. inst. i utillatge 11.495,00 SC 

            

34 32310 62300 Educación.  Maq. inst. i utillatge 4.499,42   

      Ascensor guardería La Torreta. 

 
CE 

            

33 33400 48103 Subvención Apart. 6.000,00 CE 

            

34 
32620 

13100 
Escola Permanent adults. Laboral Temporal. 
Retribucions 

9.227,16 
SC 

34 32620 16000 Escola Permanent adults. Seguretat social 3.239,64 SC 

            

34 
32610 

13100 
Gabinet Psico-Pedagògic. Laboral Temp. 
Retribucions 16.391,72 SC 

            

      TOTAL MODIF. POR SC. Y CE 96.658,73   
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FINANCIACIÓ SUPLEMENTS I CRÈDITS EXTRAORDINARIS  

Codi Descripció Import 

42000 
Particiacipació de tributs de l'estat.Mayores ingresos, PTE 
2019 96.658,73 

      

    TOTAL 96.658,73 

 
III.- Informe favorable d'Intervenció. 
 

FONAMENTS JURÍDICS 

 A)  L’article.168.1 del TRLRHL disposa que el Pressupost de l'Entitat local serà format 
pel seu president i a ell haurà d'unir-se la documentació assenyalada en el mateix article. 

 B)  Els articles 168.4 del TRLRHL i 18.4 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, 
estableixen que el projecte de Pressupost General, informat per la Intervenció i amb els annexos i 
documentació complementària, serà remés al Ple de la Corporació per a la seua aprovació, esmena o 
devolució. 

 C)   Llei orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat 
Financera. 

 D)  De conformitat amb l'art. 169 del TRLRHL, aprovat inicialment el Pressupost general, 
s'exposarà al públic, previ anunci en el butlletí oficial de la província,  per 15 dies, durant els quals els 
interessats podran examinar-ho i presentar reclamacions davant el Ple. El Pressupost es considerarà 
definitivament aprovat si al final del període d'exposició no s'hagueren presentat reclamacions; en cas 
contrari, es requerirà acord exprés pel qual es resolguen les formulades  i s'aprove definitivament el 
Pressupost. 

 E)  Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del Títol VI, 
de la Llei 39/1998, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de 
pressupostos (articles 34 a 38) i les Bases 6a i 7a de les d'Execució del Pressupost vigent.  

 En virtut de quant antecedeix, el Ple acorda: 

 Primer.- Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits 26/2021, amb càrrec a 
la liquidació definitiva de la Participació en els Tributs de l'Estat corresponent l'Exercici de 2019 
conforme al següent detall: 
 

PROPOSTA MODIFICACIÓ DE CRÈDITS Nº 25/2021 SUPLEMENTS I CRÈDITS 
EXTRAORDINARIS.  

 

Org. Prog. Econ. Descripció Import Tipus 

            

11 16500 63300 Enllumenat públic. Renovació enllumenat públic 39.453,29 SC 

            

31 
33800 

63300 
Fira i Festes. Banderolas iluminación 
extraordinaria. 

6.352,50 
CE 

            

10 92000 62300 Adm. Gral. Adquis. maq. inst. i utillatge 11.495,00 SC 

            

34 32310 62300 Educación.  Maq. inst. i utillatge 4.499,42   

      Ascensor guardería La Torreta. 

 
CE 

            

33 33400 48103 Subvención Apart. 6.000,00 CE 
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34 
32620 

13100 
Escola Permanent adults. Laboral Temporal. 
Retribucions 

9.227,16 
SC 

34 32620 16000 Escola Permanent adults. Seguretat social 3.239,64 SC 

            

34 
32610 

13100 
Gabinet Psico-Pedagògic. Laboral Temp. 
Retribucions 16.391,72 SC 

            

      TOTAL MODIF. POR SC. Y CE 96.658,73   

            

 
 

FINANCIACIÓ SUPLEMENTS I CRÈDITS EXTRAORDINARIS  

Codi Descripció Import 

42000 
Particiacipació de tributs de l'estat.Mayores ingresos, PTE 
2019 96.658,73 

      

    TOTAL 96.658,73 

 
 Aquest expedient es mantindrà vigent encara que s’aprove el pressupost municipal per a 
2021. 
 
 Segon.- Ordenar l'exposició pública del present acord mitjançant anunci en el Butlletí 
Oficial de la Província, per termini de quinze dies, a l'efecte de que els interessats puguen formalitzar 
les reclamacions que estimen convenients en defensa dels seus legítims interessos. 
 
 L'acord es considerarà definitivament aprovat si durant el citat termini no s'hagueren 
presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d'un termini d'un mes per a resoldre-les i 
aprovar definitivament.” 
 
 
 
 5.4.  DECLARACIÓ DE DESERTA DE LA LICITACIÓ DEL CONTRACTE DE CONCESSIÓ 
DE SERVEIS, MITJANÇANT PROCEDIMENT OBERT I TRAMITACIÓ ORDINÀRIA, PER A LA 
GESTIÓ I EXPLOTACIÓ DEL BAR-CAFETERIA SITUAT EN EL MERCAT MUNICIPAL DE 
CANALS. (EXPED. 2021/OFI_01/2359). 
 
 Es dóna compte de la proposta d’acord, (original en castellà) que va ser dictaminada 
favorablement per la Comissió Municipal Informativa d’economia i Especial de Comptes, en sessió 
celebrada el dia 20 de setembre de 2021 (Minuta 9/2021), i que se sotmet a votació en el present 
punt. 

. . . 
 
  
 No produint-se intervencions, la Presidenta sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs./Sres. Dª Mª Jose 
Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Verónica Ferri Fayos, Dª Maria Carmen Brú 
García i Dª Isabel Arnau Chover (del Grup Municipal Compromís per Canals); D. Francisco Lopez 
Trigueros, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan Martínez (del 
Grup Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea Pedraza, Dª Inés María Poveda Mira i  D. Adrià 
Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); Dª Hilzonde Neus Badia Ferri  i Dª. Mª Isabel Real 
Fayos (del Grup Municipal Canals en Moviment); Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
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 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i la Presidenta proclama adoptat el següent ACORD: 
 
 
 

“ANTECEDENTES 
 

 I.- Vista la necesidad de contratar la concesión de servicios para la gestión y explotación del 
Bar-Cafetería del mercado municipal de Canals: 
 
 El Ayuntamiento Pleno, en sesión ordinaria celebrada el 25 de marzo de 2021 (Minuta 02/21) 
adoptó acuerdo en el que se declara desierta la licitación del contrato de concesión de servicios, 
mediante procedimiento abierto y tramitación ordinaria, para la gestión y explotación del Bar-Cafetería 
ubicado en el Mercado Municipal de Canals (exp. nº 2020/OFI_01/003469.) 
 

 Vistos el informe de los técnicos del servicio de Urbanismo de fecha 19 de mayo de 2021 y el 
informe complementario emitido por la empresa adjudicataria del contrato menor para la redacción del 
estudio de viabilidad, G.S. Local S.L para la gestión y explotación del Bar-Cafetería del mercado 
municipal de Canals, de fecha 28 de mayo de 2021, analizando las posibles circunstancias de la falta 
de licitadores 
 

 De conformidad con lo previsto en los artículos 28 y 116 de la Ley 9/2017, de 8 de noviembre 
de Contratos del Sector Público (LCSP), mediante providencia de Mayo de 2021 se ordena el inicio y 
formación del expediente de contratación para adjudicar la gestión y explotación del citado Bar-
cafetería, mediante contrato de concesión de servicios con transferencia de riesgo operacional. 
 

 En consonancia con el estudio de viabilidad aprobado mediante Resolución n.º 1068 de 
Alcaldía-Presidencia de fecha 1 de octubre de 2020 y el informe ACLARATORIO complementario de 
fecha 28 de mayo de 2021 elaborado ambos documentos por la empresa adjudicataria del citado 
estudio, G.S. Local S.L., que establece que “dado que como se ha dicho, en el estudio de viabilidad 
se recoge un escenario pesimista, más coherente con la situación económica actual, se considera 
razonable y conveniente adoptar como referencia para el cálculo de un nuevo precio base de 
licitación el canon estimado para dicho escenario pesimista”,  y teniendo en cuenta el informe del 
técnico municipal  de conformidad con el art. 285 y ss de la LCSP 2017, se incorporan ambos 
documentos al expediente, documentos que deben servir de base para elaboración de la 
documentación técnica necesaria para la licitación del contrato (PPT, PCAP, informes preceptivos). 
 

 II.- En cumplimiento de la citada providencia de iniciación y formación de expediente de 
contratación, y vistas la realización de las actuaciones preparatorias correspondientes del contrato 
para la adjudicación de la gestión y explotación del Bar-Cafetería ubicado en el Mercado Municipal de 
Canals, en concreto: 
 

 - En cumplimiento de lo dispuesto en los artículos 285 y siguiente de la LCSP 2017, mediante 
resolución nº 1068 de 1 de octubre de 2020 de Alcaldía-Presidencia del Ayuntamiento de Canals, se 
aprobó el estudio de viabilidad para la gestión y explotación del Bar-Cafetería del Mercado Municipal, 
elaborado por G. S. Local, Consta informe complementario al documento de fecha 28 de mayo de 
2021. 
 

  - Por los Servicios Técnicos Municipales en fecha 7de junio de 2021 se realiza propuesta de 
Pliego de Prescripciones Técnicas por el que se ha de regir la licitación y se emite informe técnico 
relativo a la licitación de servicio de gestión y explotación del bar -cafetería ubicado en el mercado 
municipal de Canals (memoria justificativa) ambos documentos suscritos por el Ingeniero técnico 
municipal. 
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 III.- Consta en el expediente Providencia de Alcaldía-Presidencia de 8 de junio de 2021 
solicitando al Departamento de Patrimonio la realización del Pliego de Cláusulas Administrativas 
Particulares y la emisión informe jurídico preceptivo previo a la aprobación del expediente. 
 

 IV.- No se ha procedido a efectuar por la Intervención retención de crédito pues en este 
contrato no existe presupuesto de gastos a los efectos de lo dispuesto en el artículo 100 de la LCSP 
que establece como presupuesto base de licitación el límite máximo de gasto que puede 
comprometer el órgano de contratación. 
 

 V.- Consta en el expediente certificado sobre recursos ordinarios emitido por la intervención 
municipal. 
 

 VI- Considerando lo dispuesto en los artículos 116 y siguientes de la LCSP, en cuanto al 
contenido y tramitación del expediente de contratación y teniendo en cuenta que ya constan 
incorporadas al expediente documento propuesta de pliego de cláusulas administrativas particulares. 
 

 VII.- Informe jurídico, de 16 de junio de 2021, en relación al expediente de contratación 
mediante procedimiento abierto tramitación ordinaria del contrato de concesión de servicios con 
transferencia del riesgo operacional para la gestión y explotación del bar-cafetería ubicado en el 
mercado municipal de Canals, que cuenta con el visto y conforme del secretario general y el 
fiscalizado de conformidad con el expediente, por parte de la intervención general. 
 
 VIII.- Consta Propuesta de la Concejal Delegada de Patrimonio de fecha 16 de junio de 2021, 
de aprobación del expediente de contratación, mediante procedimiento abierto y tramitación ordinaria, 
del contrato de concesión de servicios con transferencia del riesgo operacional para la gestión y 
explotación del bar-cafetería ubicado en el mercado municipal de Canals. 
 
 IX.- Acuerdo adoptado por el Ayuntamiento Pleno, en sesión ordinaria celebrada el 8 de julio 
de 2021, de aprobación del expediente de contratación mediante procedimiento abierto y tramitación 
ordinaria del contrato de concesión de servicios con transferencia del riego operacional para la 
gestión y explotación del bar-cafetería ubicado en el mercado municipal de Canals, de Pliego de 
Prescripciones Técnicas y Pliego de Cláusulas Administrativas particulares, así como disponiendo la 
apertura del procedimiento de adjudicación, otorgando un plazo de 27 días hábiles desde el siguiente 
a la publicación en el Perfil del Contratante, hasta las 12:00 horas del último día.  
 
 X.-  Anuncio de licitación publicado en la Plataforma de Contratación del Sector Público el 14 
de julio de 2021. 
 
 Se remitieron correos electrónicos dándose aviso de la apertura de la licitación a las personas 
que habían manifestado su interés en presentar proposiciones. 
 
 También se dio a conocer la apertura de la licitación en las redes sociales del Ayuntamiento 
de Canals. 
 
 XI.- Existe Providencia de Alcaldía de fecha 28 de julio de 2021 nombrando y convocando la 
mesa de contratación en el expediente de contratación, mediante procedimiento abierto y tramitación 
ordinaria, de concesión de servicios para la gestión y explotación del bar-cafetería ubicado en el 
mercado municipal de Canals para el día 24 de agosto de 2021 a las 11:00h en el salón de Plenos 
Municipal. 
 
 XII.- Providencia de Alcaldía de 20 de agosto de 2021, sobre nueva convocatoria de la mesa 
de contratación, en el expediente de contratación, mediante procedimiento abierto y tramitación 
ordinaria, de concesión de servicios para la gestión explotación del bar-cafetería ubicado en el 
mercado municipal de Canals, para el día 30 de agosto de 2021 a las 11:00 horas, ya que, por 
circunstancias sobrevenidas, algunos miembros de la mesa de contratación no podían asistir a la 
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convocatoria del día 24. 
 

 XIII.- Propuesta de acuerdo que formula la mesa de contratación al órgano competente, de 
fecha 30 de agosto de 2021, del siguiente tenor: 
 
 “Primero. - Proponer al órgano de contratación que adopte acuerdo declarando desierto el 
expediente de adjudicación, mediante procedimiento abierto, tramitación ordinaria, del contrato de 
concesión de servicios con transferencia del riesgo operacional para la gestión y explotación del bar-
cafetería ubicado en el mercado municipal de Canals”. 
 

FUNDAMENTOS DE DERECHO  
 
 A.- En cuanto a la competencia para contratar, se encuentra regulada en la disposición 
adicional 2ª de la Ley 9/2017, de 8 de noviembre, de Contratos del Sector Público, por la que se 
transponen al ordenamiento jurídico español las Directivas del Parlamento Europeo y del Consejo 
2014/23/UE y 2014/24/UE, de 26 de febrero de 2014, donde se hace patente que la competencia es 
del Pleno. 
 
 B.- Conforme al artículo 158 de la LCSP 2017, el órgano de contratación adjudicará el 
contrato dentro del plazo de dos meses a contar desde el siguiente de las ofertas recibidas. 
 
 C.- De conformidad con lo establecido en el artículo 150.3 de la Ley de Contratos del Sector 
Público, procede, de acuerdo con la propuesta de la Mesa, declarar desierta la licitación. 
 

En virtud de cuanto antecede, el Pleno acuerda: 
 
 PRIMERO. - Declarar desierta la licitación, tramitada por procedimiento abierto y tramitación 
ordinaria, del contrato de concesión de servicios para la gestión y explotación del Bar-Cafetería 
ubicado en el mercado municipal de Canals. 
 
 SEGUNDO. -  Dar traslado del acuerdo a las unidades Administrativas de Intervención y 
Patrimonio de este Ayuntamiento. 
 

 TERCERO. - Proceder a la inserción en el Perfil del Contratante del acuerdo adoptado dando 
cuanta de la finalización del procedimiento de contratación del que es objeto. 
 
 CUARTO. - Contra el presente acto, que pone fin a la vía administrativa, podrá interponerse, 
por quien reúna la condición de interesado y sin perjuicio de que se haga uso de otro recurso o cauce 
que se estime conveniente, de conformidad con lo dispuesto en la Ley de Procedimiento 
Administrativo Común de las Administraciones Públicas y en la Ley Reguladora de la Jurisdicción 
Contenciosa-Administrativa: 
 
 a) Recurso de reposición ante el órgano que la dictó, en el plazo de un mes a contar desde el 
día siguiente al de la recepción de la notificación. Si transcurriese un mes desde el día siguiente a la 
interposición del recurso de reposición sin que haya recaído resolución expresa, se entenderá 
desestimado y se podrá interponer Recurso Contencioso-Administrativo ante el Juzgado de lo 
Contencioso-Administrativo competente territorialmente dentro del plazo de dos meses a contar 
desde el día siguiente a la recepción de la presente notificación. 
 
 b) Recurso Contencioso-Administrativo ante el Juzgado de lo Contencioso-Administrativo 
competente territorialmente dentro del plazo de dos meses a contar desde la recepción de la presente 
notificación.” 
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 5.5. TERCERA PRÒRROGA DEL CONTRACTE D’ARRENDAMENT DE LA NAU 5-A DEL 
POLÍGON INDUSTRIAL “LES MOLES” A D. XXXXXXXXXXXXX. (EXPED. 2021/PAC_03/474). 
 
 Es dóna compte de la proposta d’acord, (original en castellà) que va ser dictaminada 
favorablement per la Comissió Municipal Informativa d’economia i Especial de Comptes, en sessió 
celebrada el dia 20 de setembre de 2021 (Minuta 9/2021), i que se sotmet a votació en el present 
punt. 

. . . 
 
 No produint-se intervencions, la Presidenta sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs./Sres. Dª Mª Jose 
Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Verónica Ferri Fayos, Dª Maria Carmen Brú 
García i Dª Isabel Arnau Chover (del Grup Municipal Compromís per Canals); D. Francisco Lopez 
Trigueros, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan Martínez (del 
Grup Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea Pedraza, Dª Inés María Poveda Mira i  D. Adrià 
Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); Dª Hilzonde Neus Badia Ferri  i Dª. Mª Isabel Real 
Fayos (del Grup Municipal Canals en Moviment); Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i la Presidenta proclama adoptat el següent ACORD: 
 

“ANTECEDENTES 
 
 
  I.- Certificado del acuerdo de la Junta de Gobierno Local, de fecha 1 de agosto de 2014, 
mediante el que se aprueba el Expediente para el arrendamiento de naves del Polígono Industrial 
“Les Moles”.  
 

II.- Contrato formalizado el 13 de octubre de 2014, constando en el mismo (Cláusula Tercera) 
la duración del contrato, que se establece en cinco años, así como la posibilidad de prórroga del 
mismo durante otros cinco años (por anualidades).  

 
 III.- El 30 de octubre de 2019, la Junta de Gobierno Local acuerda prorrogar por un 

año (hasta el 12 de octubre de 2020) el contrato de arrendamiento con D. XXXXXXXXXXX, 
formalizándose el mismo el 12 de noviembre de 2019. 
 
 IV.- El 26 de noviembre de 2020, la Junta de Gobierno Local acuerda prorrogar por otro año 
más (hasta el 12 de octubre de 2021) el contrato de arrendamiento con D. XXXXXXXXX, 
formalizándose el mismo el 14 de diciembre de 2020. 
 
 V.- Escrito de D. XXXXXXXXXXX, de fecha 25 de junio de 2021 (R.E. nº 2021006384) 
manifestando su voluntad de prorrogar el contrato. 
 
 VI.- Providencia de la Alcaldía, de fecha 6 de septiembre de 2021, de inicio de procedimiento 
de tercera prórroga del contrato de arrendamiento de la nave 5ª del Polígono industrial “les Moles”, y 
de solicitud a la Tesorería Local de informe acreditativo del cumplimiento de las obligaciones 
contractuales del arrendatario respecto de los ingresos realizados por el mismo. 
 
 VII.- Informe de la Tesorería Local, de fecha 14 de septiembre de 2021, cuyo contenido se 
transcribe a continuación: 
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 VIII.- Informe-Propuesta del Servicio de Patrimonio de este Ayuntamiento, que cuenta con el 
visto y conforme de la Secretaría, de fecha 14 de septiembre de 2021. 
 
 IX.- Solicitud de fiscalización del expediente por la Intervención Municipal, de 15 de 
septiembre de 2021. 
 
 X.- Informe de la Intervención Municipal, de 16 de septiembre de 2021, fiscalizando de 
conformidad el expediente. 
 

FUNDAMENTOS JURÍDICOS 
 
A.- Debe estarse a lo señalado en la Cláusula Vigésima del PCAP, que dice: 

 
 “Naturaleza y jurisdicción: 

 El contrato que regula este Pliego tiene naturaleza jurídico-privada, y se regirá por la 
legislación patrimonial. 

 Corresponde a los órganos del Orden Jurisdiccional Civil el conocimiento de las cuestiones 
litigiosas que pudieran surgir entre las partes respecto a los efectos y extinción del contrato. No 
obstante, se considerarán actos jurídicos separables los que se dicten en relación con la preparación 
y adjudicación del contrato y, en consecuencia, estos podrán ser impugnados ante el Orden 
Jurisdiccional Contencioso-Administrativo de acuerdo con la normativa reguladora de dicha 
jurisdicción, tal y como establece el artículo 110.3 de la Ley 33/2003, de Patrimonio de las 
Administraciones Públicas.” 
 

B.- En la Cláusula Quinta del PCAP, que forma parte del Contrato citado, se señala que: 
“Los contratos que resulten del presente procedimiento tendrán una duración de cinco años, 

siendo prorrogables los mismos, de forma expresa, por anualidades, otros cinco años, hasta alcanzar 
globalmente el contrato una duración máxima de diez años (caso de pactarse todas las prórrogas 
posibles) y comenzando a computarse el plazo desde la fecha de formalización del contrato. 

A efectos de prorrogar el contrato (para el 6º al 10º año sucesivamente) se deberá instar por 
el inquilino la misma con al menos dos meses de antelación a la finalización del mismo o de la 
prórroga anterior vigente, siendo potestad de la Administración aceptar la misma o denegarla. 

Para el supuesto de que finalice el plazo contractual (de cinco años) o el de la prórroga que 
se hallase vigente sin haber instado la nueva prórroga, el contrato finalizará concluido el plazo de 
vigencia que finalice.” 

 
C.- La prórroga del contrato deberá formalizarse en documento administrativo.  
 
D.- En el expediente se ha seguido la tramitación establecida en la Legislación aplicable, 

correspondiendo su aprobación al Pleno Municipal, por tratarse del órgano de contratación de 
conformidad con la disposición adicional segunda del texto refundido de la Ley de Contratos del 
Sector Público y la Cláusula Tercera del Pliego de Condiciones Económico-Administrativas que rige el 
contrato. 
 

 Este Ayuntamiento, mediante acuerdo del Pleno Municipal adoptado en sesión celebrada el 
15 de julio de 2019, delegó en la Junta de Gobierno Local la competencia que nos ocupa. Dicha 
competencia fue revocada por acuerdo plenario de 26 de noviembre de 2020 (Minuta 09/20).  
 

En virtud de cuanto antecede, el Pleno acuerda: 
 
PRIMERO. - Aprobar la tercera prórroga del contrato de arrendamiento de la nave 5A del 

Polígono Industrial “Les Moles”, formalizado con D. XXXXXXXXXX, con domicilio a efecto de 
notificaciones en XXXXXXXXX nº XX y NIF XXXXXXXXX, por un período de un año, comprendido 
entre el día 13 de octubre de 2021 y el día 12 de octubre de 2022. 
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SEGUNDO.- Notificar la Resolución al adjudicatario para la formalización de la prórroga, para 

lo que se le emplaza dentro de los cinco días siguientes a la notificación de la resolución, 
significándole que, contra la misma, que pone fin a la vía administrativa, el interesado podrá 
interponer alternativamente recurso de reposición potestativo, en el plazo de un mes a contar desde 
el día siguiente a la recepción de la notificación, de conformidad con los artículos 123 y 124 de la Ley 
39/2015, de 1 de octubre, del Procedimiento Administrativo Común de las Administraciones Públicas; 
o recurso contencioso-administrativo, ante el Juzgado de lo Contencioso-Administrativo competente, 
en el plazo de dos meses a contar desde el día siguiente a la recepción de la notificación de a 
resolución, de conformidad con el artículo 46 de la Ley 29/1998, de 13 de julio, de la Jurisdicción 
Contencioso-Administrativa. Si se optara por interponer el recurso de reposición potestativo, no podrá 
interponer recurso contencioso-administrativo hasta que aquel sea resuelto expresamente o se haya 
producido su desestimación por silencio.  

 
Todo ello sin perjuicio de que pueda ejercitar cualquier otro recurso que estime pertinente. 
 
TERCERO. - Dar traslado de la resolución a la Tesorería y la Intervención Local a los efectos 

oportunos.” 
 
 
 
 6. PROPOSICIÓ DE L’ALCALDÍA-PRESIDÈNCIA RELATIVA A DEFENSA I 
REPRESENTACIÓ PROCESAL EN EL P.O. 221/2021. (EXP2021/OFI_01/002697) QUE SE 
SEGUEIX AL JUTJAT DE LO CONTENCIOS-ADMINISTRATIU N. 5 DE VALENCIA. 
 
 Amb caràcter previ, per la Presidència se sotmet a votació, d’acord amb allò disposat pels 
articles. 82.3 del ROF i 97.2 del mateix cos legal, la ratificació de la inclusió en l’ordre del dia de 
l’esmentat assumpte, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs./Sres. Dª 
Mª Jose Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Verónica Ferri Fayos, Dª Maria Carmen 
Brú García i Dª Isabel Arnau Chover (del Grup Municipal Compromís per Canals); D. Francisco Lopez 
Trigueros, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan Martínez (del 
Grup Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea Pedraza, Dª Inés María Poveda Mira i  D. Adrià 
Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); Dª Hilzonde Neus Badia Ferri  i Dª. Mª Isabel Real 
Fayos (del Grup Municipal Canals en Moviment); Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 

 
 
L’Alcaldía declara que l’Ajuntament Ple aprova la ratificació de la inclusió. 
 

. . . 
 
Obert el torn d’intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen. 

  
La Sra. Alcaldessa manifestant que es un requeriment del Jutjat que tenim damunt de la 

taula, on s’ha de personar la defensa per part de l’Ajuntament obligatòriament. Es també la defensa i 
representació, està extreta...  

 
El Sr. Secretari manifestant que hem de ratificar primer la inclusió i després votar.  
 
La Sra. Alcaldessa manifestant que ah, val.  
 

. . . 
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 No produint-se altres intervencions, la Presidenta sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs./Sres. Dª Mª Jose 
Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Verónica Ferri Fayos, Dª Maria Carmen Brú 
García i Dª Isabel Arnau Chover (del Grup Municipal Compromís per Canals); D. Francisco Lopez 
Trigueros, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan Martínez (del 
Grup Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea Pedraza, Dª Inés María Poveda Mira i  D. Adrià 
Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); Dª Hilzonde Neus Badia Ferri  i Dª. Mª Isabel Real 
Fayos (del Grup Municipal Canals en Moviment); Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i la Presidenta proclama adoptat el següent ACORD: 

 
“Se recibió comunicación (RE 2021005916, de 09/06/2021) suscrita por el letrado de la 

Administración de Justicia del Juzgado de lo Contencioso-Administrativo nº 5  de Valencia sobre 
interposición de Recurso Contencioso-Administrativo por  los CONCEJALES Dª Maria Jose Castells 
Villalta, D. Vicente Tornero Soriano, D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Hilzonde Neus Badia Ferri,  
Dª Verónica Ferri Fayos, Dª Maria Carmen Bru Garcia y Dª Clara Maria Chorques Sanz, contra 
acuerdo Plenario de fecha 25/03/2021, que ha dado lugar al Procedimiento Ordinario 221/2021. 

El Pleno de la Corporación en sesión de 8 de julio de 2021 (Minuta 05/21), acordó: 
PRIMERO. Remitir al Juzgado de lo contencioso-administrativo nº 5 de Valencia, dos copias 

(en soporte CD-Rom formato PDF) de los expedientes administrativos referidos en el antecedente II.  
SEGUNDO. Significar al Juzgado precedentemente indicado, a los efectos de lo prevenido en 

el artículo 49 de la LJCA, la no existencia de terceros interesados.  
TERCERO. Significar al Juzgado que no se tiene constancia de la interposición de otros 

recursos contencioso-administrativos en los que puedan concurrir los supuestos de acumulación que 
previene el capítulo III del título III de la LJCA. 

Consta comunicación del Juzgado sobre traslado de expediente a los recurrentes a los 
efectos de formalizar la demanda siendo el trámite subsiguiente, tras la citada formalización, la 
contestación. Por lo que deben llevarse a cabo, a la mayor brevedad, los trámites necesarios a fin 
atender a la representación y defensa municipal. 

Con fecha 23/09/2021 (Resolución número 1417) ha sido adjudicado el contrato de defensa 
general del Ayuntamiento de Canals (contrato de SERVICIOS JURÍDICOS DE DEFENSA PROCESAL DEL 

AYUNTAMIENTO DE CANALS. EXPEDIENTE 2021/OFI_01/002247). La formalización del contrato se ha verificado 
mediante aceptación a través de escrito del adjudicatario de 24/09/2021 (RE nº 2021009309). Dicha 
adjudicación se ha efectuado siguiendo los trámites del procedimiento previsto en el art. 159.6 LCSP 
y por órgano competente, conforme a la DA 2º de la citada LCSP. 

  La designación de letrado que asuma la representación y defensa municipal frente a los 
recursos contra el Ayuntamiento, en virtud del contrato adjudicado y de las obligaciones reciprocas 
que dimanan del mismo, ha de recaer en quien ha resultado adjudicatario: D. XXXXXXXXX (nº 
colegiación XXXX por Castellón de la Plana.).  

No obstante, en la proposición del citado adjudicatario se adscribe al equipo en contencioso-
administrativo al letrado D. XXXXXXXXXXXXX (nº colegiación 6.290 por Valencia). Por lo que ambos, 
en aquel orden jurisdiccional, pueden asumir la representación y defensa municipal de forma 
indistinta. 

El Ayuntamiento está obligado a asumir la defensa de los actos propios y esta obligación de 
carácter general, se concreta con el emplazamiento, como actuación derivada de la interposición de 
un recurso contencioso-administrativo, supuesto en el que el Letrado de la Administración de Justicia, 
conforme al artículo 48.1 LJCA requiere la remisión del expediente administrativo al “órgano autor” del 
acto impugnado, requerimiento que supone también el emplazamiento de la Administración 
demandada (artículo 50.1), cuya personación se producirá mediante la remisión del expediente 
(artículo 50.2). 

La personación se produce ex lege, por lo que -habiéndose remitido el expediente- 
actualmente el Ayuntamiento es parte. No obstante, también ha de atenderse a la representación y 
defensa municipal. 
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En virtud de cuanto antecede, el Pleno acuerda: 
 

Primero. Conferir la representación y defensa municipal en el Procedimiento Ordinario 
221/2021 que se sigue en el Juzgado de lo Contencioso-Administrativo nº 5 de Valencia, de forma 
indistinta, al letrado D. XXXXXXXX (nº colegiación XXXX por Castellón de la Plana.) -como adjudicatario 

del contrato de defensa general del Ayuntamiento de Canals (contrato de SERVICIOS JURÍDICOS DE DEFENSA PROCESAL 

DEL AYUNTAMIENTO DE CANALS. EXPEDIENTE 2021/OFI_01/002247), y al letrado D. XXXXXXXXXXX (nº 
colegiación XXXXX por Valencia) - como letrado adscrito por el adjudicatario al equipo en contencioso-administrativo-. 

 
Segundo. Comunicar el presente acuerdo al Juzgado de lo Contencioso-Administrativo nº 5 

de Valencia y a D. XXXXXXXXXX (adjudicatario del contrato de SERVICIOS JURÍDICOS DE DEFENSA PROCESAL 

DEL AYUNTAMIENTO DE CANALS. EXPEDIENTE 2021/OFI_01/002247), para su conocimiento y efectos.” 
 
 
 7. ASSUMPTES D'URGÈNCIA (ARTS. 83 I  91.4 DEL ROF). 
 

La Presidenta  pregunta si algun Grup per raons d'urgència desitja sotmetre a la consideració 
del Ple algun assumpte no compres en l'orde del dia,  plantejant-se les següents: 

 
7.1. MOCIO PER LA DECLARACIÓ INSTITUCIONAL DE SOLIDARITAT AMB EL POBLE 

DE L’ILLA DE LA PALMA. 
 

 Atenent al que preveu l'article 51 del TRRL i 83, 91.4 i 97.3 del ROF, la Presidencia sotmet a 
votació sense mes tràmits la declaració d'urgència, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, 
corresponents als Srs./Sres. Dª Mª Jose Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª 
Verónica Ferri Fayos, Dª Maria Carmen Brú García i Dª Isabel Arnau Chover (del Grup Municipal 
Compromís per Canals); D. Francisco Lopez Trigueros, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina 
Lillo Mollá i Dª Josefa Juan Martínez (del Grup Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea Pedraza, 
Dª Inés María Poveda Mira i  D. Adrià Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); Dª Hilzonde 
Neus Badia Ferri  i Dª. Mª Isabel Real Fayos (del Grup Municipal Canals en Moviment); Dª Maria Celia 
Bononad Martínez (regidora no adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit); Vots en contra: 
Cap; Abstencions: Cap. 

 
L’Alcaldía declara que l’Ajuntament Ple aprova la declaració d'urgència. 

 
. . . 

 
Obert el torn d’intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen. 

 
La Sra. Alcaldessa manifestant que tenim un, que es una moció de tots, de la Corporació 

Municipal, que llegirà Toni Orea, al voltant de la solidaritat que tenim en el poble de l’Illa de La Palma, 
que fa setmanes que està patint l’erupció del volcà. 

Primer ratifiquem aquesta votació de la moció.   
 

I ara si, quan vulgues, Toni Orea. 
 
El Sr. Orea Pedraza manifestant que bé, bona nit, es una moció que, com no podia ser d’altra 

forma, es conjunta de tots els grup polítics i dels dos companys Celia i Xavi i diu que el valencià es un 
poble que sap ben be que es patir els efectes de la natura, la devastació que comporta no sols a 
nivell del territori, sinó també econòmica i personal. Els veïns i veïnes de Canals, hem patit 
devastacions provocades per la climatologia i hem rebut la solidaritat i recolzament. L’Ajuntament de 
Canals, com a representant del nostre poble vol, en aquests moments tan durs per als i les veïnes de 
l’Illa de La Palma i, especialment per als municipis més afectats de Los Llanos de Aridane, El Paso i 
Todoque, demostrar la seua solidaritat i recolzament com a conseqüència de la erupció del volcà 
Cumbre Vieja, que ha provocat que centenars de famílies hagen perdut les seues cases i totes les 
seues pertinències, moltes que son irreemplaçables. 
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L’erupció volcànica ha provocat també la destrucció d’una gran part dels cultius, que es el 
mitjà de vida dels veïns i veïnes de l’Illa, per lo que a la destrucció material, hi haurà que afegir el 
dany a l’economia. La gestió de l’erupció volcànica, no obstant, ha demostrat que la ciència es la 
nostra millor aliada, per tal de previndre i de pal·liar els efectes dels desastres naturals contra el que 
l’esser humà no pot fer gran cosa. 

Volem també agrair, reconèixer a tot el personal científic que amb el seu gran treball, ha 
pogut fer possible que la devastació provocada pel volcà haja sigut infinitament menor.  

També deguem reconèixer i agrair el treball incansable de tot el personal d’emergència, 
forces i cossos de seguretat de l’estat, la guàrdia civil, l’exercit i el personal sanitari, que han estat des 
del primer moment ajudant als afectats i, així mateix, mostrar la nostra solidaritat amb el cabildo de La 
Palma i els representants dels municipis afectats. Per això, els portaveus de tots els grups polítics i 
els regidors no adscrits de l’Ajuntament de Canals, proposen al plenari de l’Ajuntament de Canals, per 
al seu debat i aprovació, manifestar la solidaritat del poble de Canals amb el cabildo de La Palma com 
a representant del poble de l’Illa de La Palma davant l’erupció del volcà Cumbre Vieja. Reconèixer el 
treball, dedicació i manifestar l’agraïment del poble de Canals a científics, personal d’emergències, 
Policia, Guàrdia Civil, Exèrcit, personal sanitari i totes aquelles persones voluntàries que treballen de 
forma incansable per donar suport i ajuda als afectats per l’erupció volcànica. 

   
La Sra. Alcaldessa manifestant que val. Si algú vol dir alguna cosa. Jo crec que Toni ja ho ha 

explicat molt bé i es això, donar-li el suport del poble de Canals en representació nostra a tota la gent 
de La Palma que està patint des de fa ja massa setmanes tots els efectes d’aquest volcà que està, no 
solament devastant les seues cases, sinó també el seu pa, com es la producció de plàtans.  

Passem a la votació de la moció. 
 

. . . 
 

 
 No produint-se altres intervencions, la Presidenta sotmet a votació sense mes tràmits la 
moció, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs./Sres. Dª Mª Jose 
Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Verónica Ferri Fayos, Dª Maria Carmen Brú 
García i Dª Isabel Arnau Chover (del Grup Municipal Compromís per Canals); D. Francisco Lopez 
Trigueros, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan Martínez (del 
Grup Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea Pedraza, Dª Inés María Poveda Mira i  D. Adrià 
Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); Dª Hilzonde Neus Badia Ferri  i Dª. Mª Isabel Real 
Fayos (del Grup Municipal Canals en Moviment); Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no 
adscrita); i D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i la Presidenta proclama adoptat el següent ACORD: 
 
 “El Ple aprova la següent Moció: 
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.” 
 8. DACIÓ DE COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA PRESES DES DE LA 
DARRERA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA, D’ACORD AL QUE DISPOSA L’ARTICLE 42 DEL R.O.F. 
 

Es dona compte de les següents Resolucions adoptades (Decrets 1022 a 1464, de  2021) que 
s’han posat a disposició dels regidors i regidores: 
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 9. DACIÓ DE COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN LOCAL. 
 
 Per l'Alcaldia s'assenyala que des de la celebració de l'últim ple ordinari la Junta de Govern Local 
no ha adoptat acords. 
 
 



SECRETARIA GENERAL 
 
 

78 / 109 

             10. PRECS I PREGUNTES. 
 
 10.1. PREGUNTA REGIDORS NO ADSCRITS. 
 

La Sra. Alcaldessa manifestant que començaríem amb les preguntes de Celia Bononad. 
Cuando quieras Celia. 

 
El Sr. Pérez Mollá manifestant que bona nit a tots. La primera pregunta es sobre la defecació 

d’animals en la via pública. Açò es per a qui corresponga. 
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La Sra. Alcaldessa manifestant que val, passem a la segona pregunta. 
 
 
 
 10.2. PREGUNTA REGIDORS NO ADSCRITS. 
 

El Sr. Pérez Mollá manifestando que la segunda pregunta es respecto a l’escoleta de La 
Torre. 
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La Sra. Alcaldessa manifestant que gràcies Xavi. Ja tindré una reunió en breu amb vosaltres. 
S’està treballant moltíssim. Hem tingut reunions amb personal extern per a assessorar-nos. Si que es 
veritat que hi ha una serie de problemàtiques. Si que es veritat que s’està anant quasi setmanalment 
a parlar amb la gerent per intentar controlar-ho. Tenim comunicació directa amb els pares i mares i 
amb les treballadores, però les coses s’han de fer ben fetes.  

 
El Sr. Pérez Mollá manifestant que val, gràcies. 
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La Sra. Alcaldessa manifestant que la pregunta tres. 
 

 
 10.3. PREGUNTA REGIDORS NO ADSCRITS. 
 

El Sr. Pérez Mollá manifestando que pregunta número 3. Estado de las calles de nuestra 
localidad y pedanías.  
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La Sra. Alcaldessa manifestant que Miquel, quan vulgues. 
 
El Sr. Alventosa Paz manifestant que bé, gràcies Xavi. Res, en breu també veurà la llum una 

nova APP per al municipi de Canals en la qual la gent podrà posar les seues incidències i podrem 
controlar millor encara totes aquestes coses i podreu instal·lar-se-la perfectament als telèfons mòbils i 
posar les incidències i treballar amb elles perquè ja sabeu que l’anterior APP pràcticament està en 
desús. Bé, tots aquells carrers, desperfectes que pugau trobar, vos anime com a Regidors, i no dic de 
l’oposició, perquè sou Regidors també de l’Ajuntament de Canals, a que transmeteu si voleu per 
instancia o directament al regidor de l’àrea, en este cas que soc jo, aquells desperfectes i a poc a poc 
s’aniran arreglant. En els últims que s’han fet, per exemple al carrer harmonia, els escossells que 
estaven trencant totes les voreres estan actuant i, de fet, encara estan les valles perquè s’està 
acabant. 

Totes aquelles instàncies que ens arriben d’aquestos xicotets desperfectes s’estan arreglant 
al ritme que pot la brigada d’obres i serveis i així continuarà fent-se. Si no recorde mal, també alguns 
brachychiton, si no recorde mal, l’espècie d’arbres que hi ha a la zona d’horts ha amenaçat algunes 
voreres. De fet se van tallar un parell i se va fer de nou tot la zona d’aparcament de vehicles per a que 
no afectara a la vorera. I res, totes aquelles demandes que ens van arribant, a poc a poc se van 
complint i se van fent i, com bé dius a la moció, no es una cosa que ve d’ara ni d’aquestos 2 anys de 
legislatura, sinó que ve de molt abans que, òbviament, pues a poc a poc s’anirà actuant. Com dic, 
l’anime a que compartisca amb nosaltres qualsevol desperfecte, si vol per registre d’entrada o be 
directament a mi i anirem a poc a poc complint-los. Gràcies. 

 
La Sra. Alcaldessa manifestant que bé, seguim amb la pregunta cinquena. 
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D. Adrià Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista) s’absenta, sent les 20:50 hores, 
reincorporant-se a la sessió, sent les 20:53 hores. 
 
 
 10.4. PREGUNTA REGIDORS NO ADSCRITS. 
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La Sra. Alcaldessa manifestant que sí, Xavi. Som conscients i tenim ja el projecte. Ja ens 

vam reunir Miquel, el cap de la Policia, Miguel el cap de la Brigada i jo per a tractar aquesta 
problemàtica, que es veritat que si que hi ha. El tenim, el que si que també estem es esperant també 
per a informar en certa manera al veïnat, que entenem també que hi han molts edificis i va a ser 
complicat, però ells han de saber el projecte quin es i també esperar a veure quin es el termini o el 
temps més adequat per a no alterar massa el tràfic com també vols dir i no crear tampoc massa caos. 
Però quan vulgues, o bé te’l fem arribar o t’adreces ací al despatx i ho veiem, val? 

 
La Sra. Alcaldessa manifestant que la pregunta cinquena, ara si. 

 
 
 10.5. PREGUNTA REGIDORS NO ADSCRITS. 
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Esos dos solares están sin limpiar. 
 

 
 

Ahora ya han recogido los colchones, pero antes estaban sin recoger los colchones durante 
bastante tiempo. 
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La Sra. Alcaldessa manifestant que a veure, per que ací tens 4 ó 5 coses. Anem a començar 
pel Consell Agrari Local. Primer que tot dir que jo soc Regidora d’Agricultura de manera transicional. 
Això vol dir que la regidora anterior marxa i jo agafe les seues delegacions mentres no se delegue en 
una altra persona. Jo tinc la meua tasca d’Alcaldessa i les meues regidories delegades, per tant, amb 
molt de gust m’encarregue d’agricultura, però dir que jo no soc la Regidoria Delegada. 

Pel que fa al Consell Agrari Local, ací l’Alcaldessa que tan poca faena fa, però ve totes les 
dies a treballar, se va interessar per fer un Consell Agrari Local, però calia canviar, va haver un canvi 
de la Secretaria i faltaven representants dels Grups Municipals per dir que volien formar part del 
Consell Agrari Local. Senyors i senyores, si el Consell Agrari Local no està format, com anem a fer 
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cap Consell Agrari Local? Jo no sé si el senyor Secretari tindrà ja tots els membres del Consell Agrari. 
Fins que jo sàpiga, no. Un momento. 

Després, li agraïsc moltíssim, Xavi, les fotos, perquè jo així també me les organitze i les puc 
fer. 

Pel que fa també a estos canals que vosté nomena, lo millor de Canals, que no tenia ni idea 
de que existia un millor de Canals. Conviure al camp si que estic. Canals denúncia i Conèixer Canals, 
jo no tinc perquè estar en estes xarxes socials que tanta importància li dona vosté. 

Si algun veí o veïna vol adreçar-se a mi per a alguna millora, instància, ara tinguem línia 
verda, pel telèfon, per qualsevol altra via. Però jo no tinc perquè la necessitat d’estar en lo millor de 
Canals, que es veu que no soc lo millor, perquè jo ahí no estic.  

Conviure al camp sí. Conviure al camp també estava vosté i jo no entre per regalar les orelles. 
A mi, jo entre i tot en lo que puga ajudar ho faré. 

Pel que fa a allò que diu que no s’ha actuat en un any en res, corba dels peons.  
Ve un veí fantàstic, en moltíssima educació, el rep un dia per la vesprada, però no faig res, 

perquè l’home treballava i jo ben a gust i li vam solventar el tema. I hi han algunes actuacions per a 
fer, de manera més integral, en camins. Per tant, abans de parlar si s’inicia o no s’inicia el Consell 
Agrari Local, assabentem-nos de que està correcte, perquè si no no puc... ja anem una altra vegada. 
Les coses han d’estar ben fetes per a poder iniciar qualsevol cosa. Per tant, més ganes que tinc jo de 
fer eixe Consell Agrari Local que torne a repetir, que no es meua la Regidoria d’Agricultura, que molt 
gustosa faig eixes tasques i que espere ben prompte que ja tinga un regidor o regidora, però vaja que 
jo no... jo m’he interessat moltíssim per eixe Consell Agrari Local, però vaja. 

Hem de treballar totes i tots i posar-nos les piles totes i tots. 
Francisco. 
 
El Sr. López Trigueros manifestando que un pequeño comentario en cuanto a lo del Consell 

Agrari.  
Se nos solicitó en primera instancia que presentáramos los representantes al Consell Agrari. 

Yo presenté el mío y, al tiempo, me dijeron que mi representante no podía estar porque habían 
cambiado las bases y teníamos que ser cargos políticos. 

En la comisión, en aquel entonces, se comentó que si lo que veníamos haciendo años atrás 
era en todos los Consells despolitizarlos, que qué estábamos haciendo. Si el único que estaba 
despolitizado, el representante tenía que ser cargo político.  

A mí se me ha vuelto a solicitar y no lo he presentado porque en esa comisión, de lo que se 
habló es de las Bases para la formación del Consell, volverlas a modificar y poner que el partido 
aportara un cargo al Consell sin ser cargo político, sin ser Concejal en el Ayuntamiento. Y, por eso, yo 
no he puesto mi representante, porque puse mi representante que, además llevaba más de 20 años 
en el Consell Agrari y me lo rechazaron. No sé si hay que modificar las bases o tengo que presentar 
un Concejal y politizar un Consell que quedamos en una comisión que había que despolitizar. 
Entonces… te hablo de mi situación, ¿eh? Yo no he presentado por segunda vez el representante al 
Consell Agrari, porque en la comisión dijimos de despolitizarlo como venía estando despolitizado 
anteriormente. 

 
La Sra. Alcaldesa manifestando que pues yo ahí, lo que marque la ley se hará. 

Evidentemente yo lo único que quiero es que funcione cuanto antes, porque como muy bien ha dicho 
Xavi, es un órgano importante y están deseosos de que empiece. Así que yo ahí ni entro ni salgo, lo 
que marque la ley haré, ¿vale?  

Vale, pues lo que diga el reglamento.  
Bueno, pues evidentment si es així jo ahí no puc... 

 
 La Sra. Alcaldessa manifestant que sí, Xavi. Que tu eres el Regidor d’Agricultura. 
 

El Sr. Pérez Mollá manifestant que no m’he esperat a puntualitzar lo que ha dit Fran.  
Es deveres que a ell li va passar això. Ell ens ho va comentar en el seu moment, el Secretari 

del Consell va prendre nota en eixe moment, però com no va arribar a continuar perquè ja havíem 
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dimitit nosaltres, no se va poder fer. Entonces, se va acordar en aquell entonces que se miraria en 
una posterior reunió, però no ha pogut ser.  

 
La Sra. Alcaldessa manifestant que val, però breu ja. Anem a acabar en este tema, per favor. 
 
La Sra. Badia Ferri manifestant que a nosaltres ens va passar lo mateix. Vam designar a una 

persona per a que formara part del Consell, però se’ns va dir que no... que tenia que ser persona 
d’ací i vam canviar i em van designar a mi i vaig al anar al Consell, vull dir...    

 
La Sra. Alcaldesa manifestando que bueno, pues... yo recojo esa sugerencia y cuanto antes 

le doy la celeridad, ya os digo que vamos, pero que no hay ningún problema. Yo en el grupo de 
Whatsapp también dije que por comodidad no, por eficiencia en el día a día, la gente que tenga algún 
inconveniente o alguna sugerencia o alguna petición, que venga al despacho y yo lo atiendo como así 
estoy haciendo. 

Val Miquel, per finalitzar ja. 
 
El Sr. Alventosa Paz manifestant que sí, pel que fa a la neteja de parcel·les i tal, si que 

m’agradaria agrair la tasca feta d’una excompanya com es Clara Chorques, que va estar al capdavant 
de la Regidoria de Medi Ambient i Urbanisme. Gràcies a ella i als esforços també dels tècnics se va 
canviar tota la normativa en plan de neteja de parcel·les en la qual a través de certs avisos ja se 
podia sancionar amb el tema de la neteja. Òbviament, continuen havent parcel·les, entre elles 
algunes, sobretot les que hi han ací, algunes en les fotografies que son de propietat privada que 
l’Ajuntament ha notificat i que se passarà, òbviament com dic ixes sancions econòmiques que puguen 
haver. 

L’altre problema que tenim i que reiterem i aprofitaré també el plenari per a fer d’altaveu en 
açò, la recollida de trastos, com solem dir, deixalles que tenim per casa. Recordem que tenim un 
telèfon totalment gratuït, un 96, al qual podem telefonar. La recollida s’efectua tots els dimecres de 
forma gratuïta o bé en el contenidor més pròxim que tingues a ta casa o bé directament en la porta de 
casa, no cal anar-se’n a un paratge ni a la porta de l’Ecoparc a tirar les deixalles, cosa que hem vist i 
ha sigut de forma continua. Desafortunadament es la imatge que els ciutadans i les ciutadanes del 
nostre municipi estem donant del nostre propi municipi quan, com dic, tinguem un Ecoparc obert de 
dimarts a diumenge de matí i de vesprada interrompudament. Els diumenges tanca de vesprada, si 
que es cert. I el dilluns no obri, però molt difícil es tindre un horari laboral, en el qual alguna hora no la 
tingues bona per a anar a l’Ecoparc i deixar els trastos que deixem per ahí. 

L’Ajuntament ha tingut que fer una despesa molt gran en netejar dos punts d’acopio, sobre tot 
de deixalles i no han durat ni una setmana. És lamentable, sí. Clar que es lamentable. S’ha identificat 
a la persona que ho ha fet i s’ha passat també a una denúncia, però açò crec que es una 
conscienciació de totes i tots els ciutadans del municipi, el qual hem de ser conscients que tinguem 
mecanismes per a poder no deixar els trastos en la via pública sense anunciar en ningun lloc i, com 
dic, son recollides gratuïtes. I, a demés, si ho portes a l’Ecoparc, t’apunten els punts i en un moment 
determinat te fan descomptes.  

I, pel que fa als camins, el que fotografia la Llometa de Gil pujant al Port de l’Olleria està 
inclòs per a arreglar els camins enguany. Gràcies. 

 
La Sra. Alcaldessa manifestant que Xavi, la pregunta número 6. 
 
Dª Verónica Ferri Fayos (del Grup Municipal Compromís per Canals) s’absenta, sent les 

20:58 hores, reincorporant-se a la sessió sent les 21:01 hores. 
 
 10.6. PREGUNTA REGIDORS NO ADSCRITS. 
 

El Sr. Pérez Mollá manifestant que el parc caní. 
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La Sra. Alcaldessa manifestant que moltes gràcies que fiscalitzeu així. Aixina dona gust. Jo, 

el parc caní, va ser meu, tampoc es meu ara, tampoc me’l col·loques a mi. Però que bueno que tinc la 
tranquil·litat de que jo en 43 anys me pose en ordre jo i jo tinc la tranquil·litat i l’orgull de que ací 
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cadascú ja es majoret i majoreta i fa el que ha de fer i es responsable. Falte jo que jo vaja fustigant-
los darrere, mare meua. 

Jo sé quina es la meua tasca, no fa falta que vosté me la diga i ja està i jo moltes gràcies. 
 
Anem a passar a la pregunta número 7. 

 
 
 10.7. PREGUNTA REGIDORS NO ADSCRITS. 
 

El Sr. Pérez Mollá manifestant que la següent pregunta es la número 7, les subvencions. 
 



SECRETARIA GENERAL 
 
 

94 / 109 

 
 



SECRETARIA GENERAL 
 
 

95 / 109 

  
 

La Sra. Alcaldessa manifestant que li donaré la veu a Miquel, però jo vaig a ser molt breu. No 
hauria vosté d’haver entrat mai en eixe tema, que jo ni el meu equip de govern trau, perquè es 
vergonyós. Per tant, va i el trau vosté que damunt va ser el artífex de la moció. Sí, pues mira, ara que 
ho diguem, pues si, ací estem treballant, sí. Tant que diu vosté que no treballem... pues vale. Ahí ho 
vorà. Però es una falta de respecte i d’empatia cap als companys, perquè ací els 17 som companys, 
uns més que altres, brutal. En fi, Miquel. 

 
El Sr. Alventosa Paz manifestant que vale, a vore. Està clar que no saps com funciona el 

control de plagues al nostre municipi. Una cosa es perdre i una cosa es no demanar i si no demanem 
serà perquè no necessitem. M’explique. 

Lo que es el control de plagues del mosquit està inclòs en el contracte de control de plagues 
del nostre municipi i està inclòs a través d’una millora que se va fer quan se va demanar el contracte 
de prestacions per al control de plagues al nostre municipi. En la millora, l’empresa va incloure el 
tema del mosquit i, per tant, es acord zero, perquè el contracte de prestacions ens inclou totes les 
desinfeccions, més deforma de millora del contracte per part de la empresa per a guanyar el contracte 
de prestacions a l’Ajuntament de Canals ens inclou el tema del mosquit. Per tant, no podem demanar 
l’ajuda perquè esta ajuda es per a portar endavant tasques de control de plagues del mosquit i 
nosaltres ja ho tinguem inclòs en un contracte de prestacions i ho tinguem inclòs a cost zero, per això 
no podem demanar esta ajuda. De totes maneres, si l’haguérem demanat ens hagueren dit que no 
entrem perquè ja la tinguem inclosa a cost zero, perquè es una millora de l’empresa que té el 
contracte de prestacions. En canvi, si que tinguem altres subvencions i entrem en elles per a la 
desratització, la desinfecció o altres espècies que també se fan. Gràcies.  

 
La Sra. Alcaldessa manifestant que gràcies. La pregunta número 8. 
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El Sr. Pérez Mollá manifestant que només dir una puntualització a això. Però lo que es el 
control de la plaga del mosquit tigre no s’està fent adequadament, per lo que se veu. Perquè hi ha a 
muntó.  

 
La Sra. Alcaldessa manifestant que hi han en tots els llocs, perquè jo... m’han picat este cap 

de setmana i no estava a Canals. O sea que això no ho podem evitar. Ja ens agradaria. En el 
contracte l’inclou, si vols alguna cosa, li ho preguntes al tècnic. Si vols el contracte, el pots fullejar 
perfectament.  

 La pregunta número 8. 
 

 
 
 10.8. PREGUNTA REGIDORS NO ADSCRITS. 
 

El Sr. Pérez Mollá manifestando que limpieza del rio Sants. 
 

 
 
   Por orden de la técnica de medio ambiente, según dicen. 
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La Sra. Alcaldessa manifestant que vols dir alguna qüestió? 
 
El Sr. Alventosa Paz manifestant que si se fa, bé. Si no se fa, mal. Si se fa, mal. Si no se fa, 

bé. En fi... següent.  
 
La Sra. Alcaldessa manifestant que la pregunta número 9. 

 
 
 
 10.9. PREGUNTA REGIDORS NO ADSCRITS. 
 

La Sra. Bononad Martínez manifestando que buenas noches. Para el concejal de fiestas. 
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La Sra. Alcaldessa manifestant que Miquel? 
 
El Sr. Alventosa Paz manifestant que bé, efectivament, el dia 5 d’agost se vos envia un 

correu electrònic en el qual se vos diu que envieu un escrit per a incloure’l al BIM. El plaç que se vos 
donava era fins al 13 de setembre. 8 dies per a fer un escrit d’una pàgina. En fi, sí, es poc temps, ho 
sé. Però amb 8 dies jo crec que fer un escrit tampoc suposa molt desitjant als canalins i canalines que 
passen una bona fira.  

Després, el 13 de setembre no.. hi havien escrits que no estaven i se va ampliar fins al 20, per 
tant, estem parlant de 15 dies més per a fer l’escrit. 

Però bé, no vau tindre molt de temps i se va fer amb pressa, no passa res. 
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El dia 6 de setembre estàvem esperant la resolució de la Generalitat per veure que actes i 
com i quan, en quines condicions es podien fer, per això també eixe retràs tal vegada en la publicació 
del BIM, que reconec òbviament, però ja dic, estàvem esperant eixa última resolució de la Generalitat 
per veure aforaments, per veure normatives que ens podíem acoplar als diferents esdeveniments. Me 
consta que el primer dia de la fira, pràcticament, la localitat de Canals tenia el BIM a sa casa.  

La resta de preguntes s’estan acabant de fiscalitzar, si no m’equivoque. De fet, he estat 
firmant algunes dels pagaments dels actes de la fira, per tant, quan se tinguen acabats de fiscalitzar i 
se sàpiga el total que haja costat la fira, se contestarà a estes preguntes a les quals, òbviament, 
també com a Regidors i Regidores de l’Ajuntament de Canals, podeu fer a través del registre 
d’entrada, perquè òbviament tingueu dret a aquesta informació i també ho podeu demandar o elegit. 

Una pregunta a través del plenari igual que, com dic, haguéreu pogut utilitzar també el 
Registre d’Entrada. Gràcies.  

 
La Sra. Alcaldessa manifestant que val, ara passarem a les preguntes “in voce” del Grup 

Socialista. Quan vulgues, Toni. 
 

 
 10.10. PREGUNTA “IN VOCE” DEL GRUP MUINICIPAL SOCIALISTA. 

 
El Sr. Orea Pedraza manifestant que bona nit. De les 4 preguntes “in voce” retiraré una 

perquè es referent a l’escoleta i ja s’ha preguntat. Intentaré ser breu, perquè els companys que m’han 
precedit, la veritat es que han fet preguntes extenses, interesants i extenses i, per lo tant, vaig a ser 
breu. 

La primera pregunta es sobre el Pla d’Inversions de la Diputació. L’any passat, si no recorde 
mal, la memòria no em falla, es va aprovar el Pla d’Inversions, que es una dels majors plans que ha 
dictat la Diputació i que, evidentment, va a ser molt beneficiós, per al nostre poble, perquè la quantia 
era grandíssima. Pense que la major que mai. M’agradaria saber en quin estat ara mateixa està la 
licitació, contractació de les obres aprovades dins d’eixe pla d’inversió. Si no té totes les dades, 
lògicament, el Sr. Regidor me podrà contestar per escrit.  

 
La Sra. Alcaldessa manifestant que Miquel, quan vulgues. 
 
El Sr. Alventosa Paz manifestant que vale. Gràcies, Toni. Estic pensant ara en tots els... 

bueno... els diferents projectes que hi han inclosos dintre del Pla d’Inversions. El part de Calistenia 
era una d’elles, està fet el projecte. Estem a l’espera que quedava algun paper o alguna confirmació 
per a enviar-lo a Diputació que es en última instancia qui aprova el projecte. Una vegada s’aprove ja 
se pot licitar. Després, l’oficina d’atenció al ciutadà, en l’antic Casino Republicà, també està redactant-
se el projecte. Una vegada estiga redactat, s’envia a Diputació per a la seua aprovació final. Després, 
el Centre Social d’Aiacor el mateix.  

Quedaria si no m’equivoque, l’escola d’adults, l’EPA Francisca Alventosa. Està en el mateix 
aspecte. Va a redactar-se el projecte sencer per a enviar-lo a Diputació i la seua aprovació final i a 
l’execució. 

I quedaria, es el que més retrasat va, es el de l’adequació, si no m’equivoque del carrer la 
Parra, que es la substitució de la xarxa d’aigua potable i també voreres i asfalt, que eixe encara no 
està redactat, per tant, eixe es més o menys l’estat en el qual està. 

Estos 3 primers, segurament, si no s’han enviat ja a Diputació, s’enviaran en breu per a la 
seua aprovació final i poder licitar-los.  

 
La Sra. Alcaldessa manifestant que gràcies. Toni, quan vulgues. Següent pregunta. 

 
 
 10.11. PREGUNTA “IN VOCE” DEL GRUP MUINICIPAL SOCIALISTA. 
 

El Sr. Orea Pedraza manifestant que moltes gràcies. La segona pregunta es fent-nos ressò 
d’una demanda que un club, en este cas el Club de Bàsket ens va fer fa un parell de setmanes. 
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Tenen una demanda i jo pense que es prou raonable, per a poder ampliar el número d’usuaris, que al 
final son xiquets i xiquetes del nostre poble que volen fer bàsket a Canals. 
 Ens agradaria saber quina es la situació de les demandes que vostés son coneixedors del 
Club de Bàsket Canals, del Club de Bàsket La Foguera, perdó.  
 
 La Sra. Alcaldessa manifestant que es posa en contacte amb mi Alberto Castaño, que es un 
dels representants del bàsket. Me comunica la problemàtica. Si que es veritat també que està la pista 
del Poliesportiu, però analitzem, parle en Alberto Vidal, que es el coordinador d’esports i, si que es 
veritat, que si se dilata una miqueta, es perquè se busca un producte idoni, segur per al Pavelló. A dia 
de hui, l’ordre està donada. Ens consta que els models de canastes, han estat també consensuats en 
el Club de Bàsket i no tardaran molt ja a tindre eixos productes que inclús venen i els instal·len. 
Perquè també es molt important, tant el producte com la instal·lació, per tindre eixa seguretat. 
 
 El Sr. Orea Pedraza manifestant que val, moltes gràcies. Pues desitgem que siga lo més 
prompte possible. 
 
 
 10.12. PREGUNTA “IN VOCE” DEL GRUP MUINICIPAL SOCIALISTA. 
 

El Sr. Orea Pedraza manifestant que l’última pregunta va referida a la situació de l’expedient 
d’entrada o de reentrada a la Mancomunitat de la Costera-La Canal. Pense que des del principi de 
legislatura es un dels temes que es van posar damunt la taula. Nosaltres a la legislatura passada ja 
vam presentar una moció es este sentit i bueno, a hores d’ara no sabem quina es la tramitació 
administrativa. Si s’ha fet algun tipus de gestió i ens agradaria que ens informara d’aquest tema. 

 
La Sra. Alcaldessa manifestant que sí, la veritat es que vam tindre una reunió ja fa uns 

quants mesos tota la Corporació, on van vindre també els representants de la Manco. La idea va ser 
prou consensuada de formar part. Canals que es l’únic municipi que està fora d’esta mancomunitat de 
la Costera. Entenem que es important. Entenem que es important també vertebrar la comarca. 
Vertebrar comarca es molt important.  

I ens vam reunir farà un mes, mes i poc i, mire a Isabel Real perquè em va acompanyar en 
l’Ajuntament de Vallada amb l’Alcaldessa. Vam estar parlant de terminis i, el primer pas, Toni, es 
l’informe d’adhesió. Passaria també per plenari a eixa mancomunitat, que esperem ja que en el 
proper plenari, en el que siga, portar ja eixe informe d’adhesió a la mancomunitat, per tant, va en 
marxa.  

 
El Sr. Orea Pedraza manifestant que moltes gràcies. És important que siga lo més ràpid 

possible, perquè a banda de vertebrar eixe territori, com vosté diu, estem perdent jo pense que una 
oportunitat tant en turisme com a nivell industrial i cal que canals siga també un referent a nivell 
comarcal que deu de ser. 

 
La Sra. Alcaldessa manifestant que si que es veritat, no obstant estar fora de la manco 

nosaltres ens vam interessar moltíssim. Va vindre un tècnic també farà un temps per a adherir-nos a 
eixe projecte que tenen, un projecte interessant d’una subvenció europea, per tant, malgrat encara no 
estem, Canals està d’una manera o d’una altra també ahí fent costat i interessat també en eixa 
subvenció europea en la que s’està treballant.  

 
Val, passem ara als precs. Hi han 3 escrits per part dels Regidors No Adscrits, quan vulgau. 

 
  
 10.13. PREC REGIDORS NO ADSCRITS. 
 

La Sra. Bononad Martínez manifestando que hemos retirado 3 “in voce” porque son 
parecidos a uno que ha hecho el PP y el otro el de Orea. Gracias. 
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El Sr. Pérez Mollá manifestant que el primer prec es el abandono que sufre un poquito 
nuestra localidad. 
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La Sra. Alcaldessa manifestant que no tinc ninguna… dorc molt tranquil·la. I a ningú l’importa 

lo que ací, les persones que estan venint tots els dies, si cobren de l’atur o no. Això no es una qüestió 
ni que a vosté l’importe, perquè jo no me clave en la seua vida privada, no se clave vosté en la meua 
ni en la dels meus companys. Gràcies. 

 
Quan vulga la segon pregunta. 

 
 
 10.14. PREC REGIDORS NO ADSCRITS. 
 

El Sr. Pérez Mollá manifestando que la Piscina cubierta y el Pabellón. 
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La Sra. Alcaldessa manifestant que coherència es que els cursos de natació estan al 100%. 
Coherència es que jo acabe de parlar amb una persona usuària de la gimnàstica per a les dones un 
poc més majors, perquè anem a assumir eixa activitat, perquè l’associació ADAC s’ha reunit amb mi 
dos vegades i no pot econòmicament fer front i l’Ajuntament ja ha donat facilitats, però aixina i tot, 
elles molt agraïdes ens han recomanat que assumim l’Ajuntament eixa activitat. I ara mateixa acaba 
de parlar amb la Sra. Isabel, que si està escoltant-nos, hola, per a dir-li que comencem en breu i la 
Sra. està encantadíssima. Això es treballar. Això es escoltar a la gent. Diga vosté lo que diga. 

 
El Sr. Pérez Mollá manifestant que pues no se nota. 
 
La Sra. Alcaldessa manifestant que seguim ara en els precs del Grup Popular. Cuando 

quieras, Francisco.  
Yo, llamo yo la atención, ¿vale, Celia? Que soy yo la que organiza. Vale, vale, gracias. 

 
 
 
 10.15. PREC REGIDORS NO ADSCRITS. 
 

El Sr. Pérez Mollá manifestant que el prec número 3, en Canals para cuando. 
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La Sra. Alcaldessa manifestando que Francisco, cuando quieras. 
 
  
 10.16. PREC DEL GRUP MUINICIPAL POPULAR. 
 

El Sr. López Trigueros manifestando que buenas noches.  
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Sobre todo en la zona d’Horts hay verdaderas… 
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Dª Andrea Sisternes Martorell (del Grup Municipal Popular) s’absenta, sent les 21:33 hores, 
reincorporant-se a la sessió, sent les 21:36 hores. 
 
  
 10.17. PREC DEL GRUP MUINICIPAL POPULAR. 
 

El Sr. López Trigueros manifestando que prec número 2. 

 
 
 Al tener que dar la vuelta para volver a entrar al pueblo. 
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Esto ya lo comenté con Miquel en la comisión y ya es sabedor. 
 
La Sra. Alcaldesa manifestando que lo tenemos en cuenta. 
 
Bueno pues, finalizamos. Dar las gracias a la gente que nos ha seguido. La conciencia muy 

tranquila. Trabajando y quien quiera ver mi agenda que se venga un día conmigo aquí al despacho, 
que yo encantada me acompañará a todo lo que tenga que hacer. Buenas noches. 
 
 
 I no havent més assumptes que tractar, la Presidència procedeix a alçar la sessió 
essent les vint-i-una hores i trenta-set minuts (21:37) del dia trenta de setembre de 2021. 
 

Firmen electrònicament l’Acta de la sessió 
 

  La Presidenta       El Secretari 
 

 

 


